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KMEČKI MLIN KOROŠEC OBISKAL PREDSEDNIK DRNOVŠEK
Na vljudnostnem obisku na Ptujskem se 

je v času pusta mudil predsednik države dr. 
Janez Drnovšek. Predsednik je najprej na 
povabilo Andreja Kmetca obiskal Kmečki 
mlin Korošec v Zabovcih. kjer seje sezna
nil s pridelavo moke in si ogledal prostore 
v mlinu. Poizkusil je več vrst domačega 
kruha in se z gostitelji pogovarjal o tem, 
kako si kruh sam peče doma. Predsednika 
so pred Koroščevim mlinom pričakali tudi 
zabovški koranti in drugi avtohtoni pustni 
liki. Po ogledu mlina pa je predsednik 
Drnovšek povedal: “Zelo zanimiv mlin. Po 
eni strani stara tradicija, star mlin, na drugi 
strani pa moderna tehnologija. Pomembno 
je, da delajo kruh brez kakšnih umetnih 
dodatkov, skratka, gre za zdravo in ekolo
ško pridelano hrano, čemur tudi sam dajem 
velik poudarek. Prav zato sem se odločil 
za ta obisk - da bi bili ljudje bolj pozorni 
na tovrstno pridelavo hrane. Vprašali ste 
me, kako to, da sem se odzval pismu in če 
se pogosto odzovem takšnim povabilom. 
Vsakemu povabilu se ne morem odzvati, 
je pa res, da se takšnim s tehtno vsebino 
rad odzovem.”

MZ
Foto: Martin Ozmec

OBVESTILO
o odmeri nadomestila za zazidana stavbna zemljišča v občini Markovci

Občane občine Markovci obveščamo, da na 
podlagi sprejetega občinskega odloka o nado
mestilu za uporabo stavbnega zemljišča v obč
ini Markovci (Uradi list RS, št. 123/03, 133/03, 
142/04 in 118/05) vzdržujemo podatkovno 
bazo za nadomestilo za uporabo zazidanega 
stavbnega zemljišča.

Nadomestilo za uporabo zazidanega stavbne
ga zemljišča se plačuje od kvadratnega metra 
koristne površine stanovanj, počitniških hišic 
in poslovnih površin.

Stanovanjska površina je čista tlorisna površ
ina sob, predsobe, hodnikov v stanovanju, 
kuhinje, kopalnice, shrambe in drugih zaprtih 
prostorov stanovanja ali počitniškega prostora 
ter čista tlorisna površina garaže za osebne 
avtomobile.

Poslovna površina je čista tlorisna površina 
poslovnega prostora in vseh prostorov, ki so 
funkcionalno povezani s poslovnim prosto
rom.

Za poslovne površine se po odloku štejejo 
tudi nepokrita skladišča, parkirišča, delavnice 
na prostem, gostinski vrtovi, zunanji pridobitni 
prostori storitvenih in proizvodnih dejavnosti, 
igrišča in športni objekti s pridobitno dejav
nostjo, površine izkoriščanja rudnin (gramo
znice, peskokopi in glinokopi), površine za 
obratovanje bencinskih servisov, piščančje 
farme, farme govedi in druge podobne farme, 
pri čemer šteje za farmo objekt velikosti nad

600 m2 tlorisne površine ter druge površine, 
namenjene za opravljanje poslovne dejavnosti.

Zavezanec za nadomestilo je lastnik ali drug 
neposredni uporabnik zazidanega stavbnega 
zemljišča, stavbe ali dela stavbe (najemnik, 
zakupnik, uživalec ...).

Pri določitvi nadomestila se upoštevajo 
naslednja merila:

Opremljenost stavbnega zemljišča s komu
nalnimi in drugimi objekti, napravami in 
možnost priključitve na te objekte in naprave: 
cesta v protiprašni izvedbi (5 točk), vodovod (5 
točk), kanalizacija (20 točk), elektrika (5 točk), 
telefon (5 točk) in javna razsvetljava (5 točk).

Vrsta dejavnosti oziroma namen uporabe 
stavbnega zemljišča:

A - na stavbna zemljišča za stanovanjske in 
počitniške objekte (25 točk),

B - na stavbna zemljišča za poslovne namene 
gospodarskih dejavnosti in obrti (150 točk),

C - na stavbna zemljišča za poslovne namene 
družbenih dejavnosti (25 točk),

D - na stavbna zemljišča za poslovne namene 
bančništva, poštnega prometa, upravne dejav
nosti (200 točk),

E - na stavbna zemljišča za parkirišča, 
gostinski vrtovi, nepokrita skladišča, delavnice 
na prostem (25 točk),

F - na stavbna zemljišča za poslovne namene 
s področja kmetijstva (farme nad 600 m2) (100 
točk).

Izjemna ugodnost v zvezi z ustvarjanjem 
dohodka v gospodarski dejavnosti (dodatno 
število točk): skladiščenje in prodaja naftnih 
derivatov in plina (400 točk), pridobivanje 
rudnin (350 točk), proizvodnja in pridobivanje 
električne in toplotne energije (450 točk), 
predelovalne dejavnosti (300 točk), trgovina 
na veliko (200 točk), trgovina na drobno (100 
točk), gostinstvo (100 točk), bančništvo (200 
točk), poštni promet (200 točk), projektiranje 
in sorodne storitve (100 točk) ter dejavnost 
zavarovalništva (100 točk).

Letna višina nadomestila za zazidana stavb
na zemljišča se določi kot produkt površine, 
števila točk in vrednosti točke, ki za leto 2006 
znaša 1 SIT.

Nadomestila za uporabo zazidanega stavbne
ga zemljišča se na lastno zahtevo oprosti obč
ana do vselitve v objekt. O oprostitvi odloča 
Občinska uprava Občine Markovci na podlagi 
predloženih dokazil in zahtevka zavezanca ter 
po potrebi pristojnega delovnega telesa obč
inskega sveta.

Občane občine Markovci obveščamo, da so 
dolžni v skladu z občinskim odlokom (18. 
člen) sporočati nastanek obveznosti za plač
ilo nadomestila in sprememb, ki vplivajo na 
odmero nadomestila v 15 dneh od nastanka oz. 
spremembi.

Občinska uprava 
Občine Markovci
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Lepo pozdravljeni bralci našega

Fašenk je za nami in v teh dneh smo se še kako razveselili prvih toplih 
sončnih žarkov v letošnjem letu.

Pa naj bo tako tudi ob prebiranju našega časopisa. Zbrali smo nekaj fašen- 
skih utrinkov, zabeležili pa smo tudi obisk predsednika republike dr. Janeza 
Drnovška v Zabovcih. V prvih mesecih tega leta so bili zelo aktivni tudi 
člani Društva mladih občine Markovci, o čemer poroča predsednica Alenka 
Petrovič. Pišemo o fašenskem dogajanju v Markovcih, Bukovcih in Stojncih, 
kot običajno pa se lotevamo tudi resnejših tem. Spremljamo delo občinskega 
sveta in uprave ter poročamo o načrtovanih občinskih naložbah. Obširno 
smo predstavili gostovanje markovskih pustnih likov na Sardiniji, nekaj 

pustnih utrinkov pa je zbranih tudi na šolskih straneh. Markovci so ob svetovnem dnevu civilne zaščite 
gostili osrednjo regijsko slovesnost, na kateri je tudi naš župan Franc Kekec prejel visoko odlikovanje. 
Z delom policistov na območju naše občine nas seznanja vodja policijskega okoliša Marjan Vrbnjak, 
zbranih pa je tudi nekaj dogodkov s političnega dogajanja. Seveda ne moremo zaobiti društvenega 
življenja, ki je bilo v teh mesecih prav tako zelo pestro, saj je prav vsaki konec tedna minil v znamenju 
občnih zborov. Tudi kulture ne manjka, tako da se bo za vsak okus našlo kaj branja.

Sicer pa ... prelistajte časopis in mogoče smo na kateri fotografiji ujeli tudi Vas.
Prijetno branje!

Mojca Zemljarič, odgovorna urednica

časopisa!

LIST IZ MARKOVCEV je glasilo občine Markovci, ki glasilo tudi izdaja. Uredniški odbor: Marinka B. Kolenko, Natalija 
Plohl, Ivan Liponik, Jože Bezjak, Ivan Golob. Odgovorna urednica: Mojca Zemljarič. Slika na naslovnici: Martin Ozmec. 

Oblikovanje in priprava za tisk: VEJICA, Rado Škrjanec s. p.. Tisk: Grafis Rače. Natisnjeno 1250 brezplačnih izvodov. Naslov 
uredništva: Markovci 43, 2281 Markovci. Telefon: 788 88 80 Strani na internetu: www.markovci.si
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O sejah občinskega sveta - se bo obrtna cona Novi Jork razširila?
GRADILA NAJ BI SE TUDI TRETJA FAZA OBRTNE CONE
Svetniki občine Markovci so se v tem letu sestali na dveh izrednih in eni redni seji

občinskega sveta.
Na 6. izredni seji, kije bila 21.2. 2006, je 

občinski svet občine Markovci razpravljal 
in sklepal o prijavi projekta III. faze obrtne 
cone Novi Jork na regionalne razvojne 
programe. V zvezi z omenjenim je potr
dil dokument identifikacije investicijskega 
projekta za širitev obrtne cone Novi Jork 
- I. faza nakup zemljišč ter sklenil, da 
se bodo sredstva za nakup (okrog 16.500 
m2 zemljišč) zagotovila s prvim rebalan
som proračuna letošnjega leta. Nadalje je 
sklenil, da se zemljišča za potrebe širitve 
obrtne cone odkupijo po isti ceni, kot so 
se odkupovala zemljišča za že zgrajeno 
obrtno cono, to je 6,15 €/m2 + 2 % davek 
na promet nepremičnin.

Redna seja je bila 2. marca
2. marca je potekala 25. redna seja obč

inskega sveta. Svetniki so sprejeli odlok o 
predmetu in pogojih za dodelitev koncesije 
za opravljanje obvezne lokalne gospo
darske javne službe zbiranja in prevoza 
komunalnih odpadkov skupaj z načinom 
obračuna cen. Sprejeli so tudi povišanje 
cene vrtca, vendar ne v višini, ki ga je 
predlagala osnovna šola, temveč le za 2,3 
%. Istočasno so svetniki povečali normativ 
za opravljanje predšolske vzgoje, tako da 
se najvišje število otrok v posameznem 
oddelku v vrtcu poveča za dva otroka. Prav 
tako so svetniki soglašali s ceno storitev 
pomoči na domu, ki jo je za leto 2006 
predložil Center za socialno delo Ptuj in 
ostaja na ravni cene za leto 2005, to je 
950 tolarjev za opravljeno efektivno uro. 
Povišali pa so tudi ceno KTV naročnine, 
ki pa ni bila po predlogu upravljalen in 
najemnika KTV sistema.

Na predlog Komisije za šport so potrdili 
tudi letni program športa občine Markovci 
za leto 2006, ki je usklajen z veljavnim 
proračunom.

V nadaljevanju so se seznanili s poroč
ilom o delu nadzornega odbora za leto 
2005 in programom dela za leto 2006. Na 
znanje so vzeli tudi poročilo Policijske 
postaje Ptuj o trendih varnostnih pojavov, 
ki gaje predstavil vodja policijskega oko
liša Marjan Vrbnjak. Poročilo je vzeto kot 
zadovoljivo, saj večjih odstopanj v primer
javi s preteklimi leti ni zaslediti, nasprotno, 
trendi gredo v pozitivno smer.

Obravnavana je bila tudi ponudba last
nikov zemljišč v Markovcih, potrebnih

za razširitev obstoječega pločnika. Cena, 
po kateri so bili pripravljeni prodati svoje 
zemljišče v centru Markovcev, za župana 
in občinske svetnike ni bila sprejemlji
va, zato so sklenili, da občina zemljišča 
odkupi za največ 25.000 SIT/m2, ob upo
števanju vseh ostalih pogojev lastnikov. V 
kolikor lastniki zemljišč na ponujeno ceno 
ne pristanejo, se cestišče v Markovcih 
rekonstruira v isti širini, kot je obstoječa 
cesta in pločnik, kar pomeni, da v Markov
cih ozki pločnik ostaja.

V soglasju z lastnico posestva v Zabov- 
cih št. 36 so sklenili, da se posest, ki ga 
tvorijo parcele pripisane pri ZKV št. 5 k.o. 
Zabovci, št. 361 k.o. Zabovci in št. 660 k.o. 
Markovci prenese v last občine Markovci, 
občina pa se zaveže, da bo v zameno do 
smrti sedanje lastnice krila stroške institu
cionalnega varstva v domu upokojencev. O 
nadaljnji rabi kmetije oziroma posameznih 
parcel bo občinski svet odločal, ko bodo 
nepremičnine dejansko postale last občine 
Markovci.

Svetniki so na predlog župana tudi skle
nili, da se za potrebe vzdrževanja občinske 
ceste v obrtni coni Novi Jork odkupi parce
la št. 258/33 v izmeri 109 m2, po isti ceni, 
kot je bila parcela prodana, to je 17,44 
€/m2. Soglašali so tudi s pismom o nameri 
pobratenja med občino Markovci in občino 
Samugheo v Sardiniji ter o podpisu pisma

o nameri o ustanovitvi skupne občinske 
uprave občin Gorišnica, Dornava, Zavrč 
in Markovci. Ideja o ustanovitvi skupne 
občinske uprave je nastala kot posledica 
polovičnega pokrivanja stroškov skupnih 
občinskih uprav s strani države, kar pome
ni pocenitev delovanja sedanje občinske 
uprave.

Čez šest dni pa še izredna seja
Že 8. marca je bila 7. izredna seja, na 

kateri je bil svetnikom ponovno predstav
ljen izračun nove cene za KTV. S sedanjim 
upravljavcem in najemnikom KTV sistema 
Markovci je namreč sklenjena najemna 
pogodba, po kateri upravljavec oz. najem
nik občini plačuje najemnino v višini 19 % 
mesečne naročnine. Tako so svetniki potr
dili novo ceno mesečne naročnine KTV v 
višini 1.758,33 SIT, k čemer se prišteje še 
20 % DDV.

Seja je bila zaključena še z nekaterimi 
zanimivimi vprašanji in pobudami posa
meznih svetnikov. Sicer pa si je mogoče 
zapisnike posameznih sej ogledati tudi na 
spletni strani občine Markovci.

Marinka Bezjak Kolenko 
FOTO: MZ
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POT DO ENAKOPRAVNOSTI JE BILA DOLGA ...

Vso napredno človeštvo se spominja 8. 
marca, ki je pomemben mejnik v življenju 
žena.

Prav je, da se tudi mi spomnimo prič
etka boja za ženske pravice. Na tem mestu 
naj posebej omenim napredno socialistko, 
borko mednarodnega delavskega gibanja 
Klaro Zetkin. Bila je iniciatorka prve med
narodne konference žena leta 1907 v Stutt
gartu. V tistem krutem kapitalističnem 
času, ko je žena predstavljala bolj predmet 
in ne subjekta nekega dogajanja, seje torej 
načelo vprašanje enakopravnosti žena. Na 
tej prvi konferenci žena je bila Klara 
Zetkin izvoljena za sekretarko medna
rodne organizacije žena. Bila je napredna 
socialistka in na njeno pobudo je bila leta 
1910 v Kopenhagnu na Danskem sklicana 
2. mednarodna konferenca žena. Zenske 
so se združile v boju za svoje pravice in 8. 
marec je bil potrjen za mednarodni praznik 
žena.

Zenska gibanja so se pojavila po vsem 
svetu, zlasti boj za enakopravnost z žen
skami na vseh področjih družbenega in 
političnega življenja. Po težkih protestih, 
shodih in stavkah so se jim začela odpirati 
vrata šol. Se dolgo niso dobile volilne pra
vice, kaj šele pravico biti voljene, a nikjer 
enake plače za enako delo z moškimi, 
kljub temu da so dokazovale, da so zrele 
za velika vprašanja časa (vprašam vas, ali 
imajo danes ženske enako plačo za enako 
delo z moškimi).

Malo je žensk, ki bi se spominjale Kra
ljeve Obznane v Kraljevini Jugoslaviji, ki 
je krvavo dušila vse napredne ideje žensk. 
Zenske so v minulem stoletju odigrale 
pomembno vlogo na gospodarskem, kul
turnem in političnem področju. Svet sta 
zaznamovali dve svetovni vojni in številni 
vojni spopadi na različnih koncih sveta. 
Največ gorja pa je vedno padlo na ženska 
ramena. Živo se še spominjamo druge 
svetovne vojne, ko so se žene in dekleta 
v vrstah partizanov borile za osvobodi
tev domovine, delale v težko dostopnih 
in skritih bolnišnicah, nudile vso pomoč 
ranjenim partizanom, ki jih ni bilo malo. 
Mlada dekleta so kot kurirke prenašale 
partizansko pošto, sanitetni material, streli
vo in hrano in s tem hrabrim delom stavile 
svoja mlada življenja na kocko. Marsika
tero mlado življenje je ugasnilo pod streli 
okupatorskih pušk in domačih izdajalcev. 
To so bile svetovno znane junakinje tistega 
časa. Škoda, da se danes vse tako hitro

8. marec - mednarodni praznik žena

pozablja, a zgodovina piše in bo pisala.
Želim našteti nekaj dejstev. Ne poza

bimo, daje leta 1942 prišlo do ustanovitve 
antifašistične fronte žena, tako imenovane 
AFŽ. Prvič v zgodovini so slovenske žene 
leta 1942 dobile volilno pravico in pravico 
biti voljene, ko je izvršni odbor OF z 
odlokom razpisal volitve na partizanskem 
svobodnem ozemlju v Beli krajini. Leta 
1946 je bila volilna pravica žensk v takrat
ni FRJ že zapisana v prvi povojni ustavi. 
Leta 1967 je generalna skupščina OZN 
sprejela deklaracijo o odpravi vseh oblik 
zapostavljanja žensk.

Z resolucijo 32/142, ki jo je 16. decembra 
1977 sprejela Generalna skupščina OZN, 

je postal 8. marec mednarodni praznik 
žensk.

Prav zato ne morem verjeti, da se praznik 
dan žena opušča in se praznuje materinski 
dan. Materinski dan je praznik mater in na 
ta dan je dolžnost otrok, da svoji materi

izkažejo posebno pozornost in ljubezen.
Kje so tisti ljudje, ki so povojna leta 

masovno organizirali proslave dneva žena? 
Ne verjamem, da so vsi umrli. Zgleda, da 
se tega danes nekateri sramujejo, kot daje 
bil praznik dan žena v socialistični Jugos
laviji neke vrste komunistični praznik. To 
se še danes sliši od nevednih ljudi. Vendar 
ni tako. Praznik žensk se praznuje že 96 
let.

Slovenska žena je temelj družine - naro
da. Je temelj družinske sreče. To je njen 
velik doprinos in to je tisto, česar naj bi 
se posebej spomnili ob njenem prazniku. 
To je tisto, za kar naj ji posebej izrečemo 
zahvalo.

Najlepše želje in misli ob vašem praz
niku, dnevu žena, drage žene, matere in 
dekleta, naj zvene v eno samo iskreno 
misel in gorečo željo.

Janez Majer

Na podlagi 6. člena Odloka o priznanjih Občine Markovci (Uradni vestnik Radio- 
Tednik Ptuj, št. 5/2000 in Ur. I. RS, št. 26/04) Komisija za odlikovanja in priznanja 
objavlja

RAZPIS
za podelitev občinskih priznanj v letu 2006

- naziv častni občan občine Markovci,
- plaketa Občine Markovci,
- listina Občine Markovci.

I. Občina Markovci podeljuje priznanje:
1. Naziv častni občan občine Markovci se podeli posamezniku, ki s svojim delovanjem 

in stvaritvami na posameznih področjih življenja in dela prispeva k izjemnemu raz
voju in ugledu občine.

2. Plaketa Občine Markovci se podeli posameznikom v občini za pomembno in 
uspešno nepoklicno udejstvovanje na kateremkoli področju družbenega življenja. 
Plaketa se podeli tudi pravnim osebam ali posameznikom za pomembne dosežke na 
gospodarskem in družbenem področju dela.

3. Listina Občine Markovci se podeli pravnim in civilnopravnim osebam za pomemb
ne dosežke pri razvoju občine, za večletno delo in rezultate, s katerimi se organiza
cija izkaže in uspešno predstavlja občino.

II. Predlogi za priznanje morajo vsebovati osebne podatke kandidata oziroma 
podatke o predlagani organizaciji, podjetju, zavodu in združenju v občini ter opis 
zaslug, dejanj, uspehov oziroma utemeljitev pobude za podelitev priznanja.

III. Pobude za podelitev priznanj Občine Markovci lahko dajo v pisni obliki 
družbe, politične stranke, zavodi, organizacije, skupnosti, društva in posamezniki.

IV. Predlog za podelitev priznanj je potrebno poslati Komisiji za odlikovanja in 
priznanja Občine Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci, najkasneje do 3. aprila 
2006.

Priznanja bodo podeljena ob letošnjem občinskem prazniku.
Franc Kekec, 

župan občine Markovci
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GOSTOVANJE NA KARNEVALU NA SARDINIJI
Podpis protokola prijateljstva med občinama Markovci in Samugheo

Po podpisu Protokola prijateljstva. Od leve: Angelo Deidda - Gigi (nekdanji župan in legend
arni vodja skupine mamutzones), Karel Majcen (predstavnik občine Markovci), dr. Emanuele 
Sanna (župan obline Samugheo), dr. Aleš Gačnik (pobudnik EU partnerstva).

Februarja letos je v organizaciji Turi
stičnega društva občine Markovci in v 
sodelovanju z Etnografskim društvom 
Korant Markovci gostovala skupina tra
dicionalnih pustnih likov na karnevalu 
v osrednji Sardiniji, v kraju Samugheo. 
Ob tej priložnosti sta občini Markovci 
in Samugheo podpisali tudi listino Pro
tokol prijateljstva, s katerim sta župana 
»položila« trdne temelje sporazumevanja, 
sodelovanja in prijateljstva med obema 
lokalnima skupnostima.

Raziskovanje pustnih tradicij
Začetki poglobljenega sodelovanja med 

Sardinijo in Slovenijo na področju pust
nih tradicij segajo v leto 1999. Takrat je 
skupina raziskovalcev in fotografov pod 
vodstvom Dolores Turchi, najvidnejše raz
iskovalke pustnih in drugih tradicij na 
Sardiniji, poiskala dr. Aleša Gačnika iz 
ZRS Bistra Ptuj, uveljavljenega etnolo
ga na področju raziskovanja pustnih in 
karnevalskih tradicij, ki je italijanske raz
iskovalce vpeljal v tradicionalne pustne 
šege in navade na Štajerskem. Sodelovanje 
je pripeljalo do primerjalnih študij slo
venskih in sardinskih pustnih tradicij. Dr. 
Aleš Gačnik je prepoznal korantu podo
bne like tudi na Sardiniji, kar je predsta
vil v dokumentarnem televizijskem filmu 
za nacionalno televizijo Kurent se vrača 
(2001). Pri sami izvedbi je aktivno sodelo
val Angelo Deidda - Gigi, nekdanji župan 
občine Samugheo, legendarni vodja skupi
ne mamutzones in dober poznavalec pust
nih tradicij na Sardiniji. Vsi, ki sodelujejo 
v teh primerjalnih raziskavah, so si enotni, 
da nas kljub geografski oddaljenosti zdru
žuje mnogo skupnih izhodišč na temelju 
tradicij, kulture in vere.

Povezovanje evropskih pode- 
želij

V skupini Mamutzones iz Samughea se 
je lokalno pustno izročilo ohranilo v naj
bolj avtentični in najmanj modificirani 
obliki. Leta 2003 se je na povabilo dr. 
Aleša Gačnika skupina udeležila Fašenka 
v Markovcih in Kurentovanja na Ptuju. To 
je bil zgodovinski dogodek, saj je bilo to 
njihovo prvo gostovanje izven svojega kra
ja in države. Po soočenju in prepletih dveh 
lokalnih kultur so se vzpostavila številna 
prijateljstva. Že od samih začetkov, odkar 
dr. Aleš Gačnik aktivno sodeluje s Sardinci 
na področju raziskovanja tradicij in kul

turne dediščine, se mu je porodila ideja o 
povezovanju evropskih podeželij. Prijatelj
sko sodelovanje med podeželskimi središči 
občin je ena od možnih oblik povezovanja 
lokalnih skupnosti v EU. Izmenjava raz
ličnih izkušenj med evropskimi podeželji 
predstavlja pomembno spodbudo za aktiv
no sodelovanje in iskanje medsebojnih 
skupnih interesov na področju kulture, 
izobraževanja, gospodarstva itn. Prijatelj
ska sodelovanja gradijo zaupanje med ljud
mi. Človek bo spoštoval sočloveka takrat, 
ko se bo naučil prav spoštovati tudi sebe 
in svoje poreklo, ki ga bo prepoznaval 
v širšem evropskem kontekstu. Letos je 
sodelovanje dozorelo do te mere, da sta se 
občini Markovci in Samugheo odločili za 
podpis Protokola prijateljstva.

Protokol prijateljstva med 
občinama Markovci in 
Samugheo

Med gostovanjem na sardinskem kar
nevalu v občinskem središču Samugheu 
sta obe lokalni skupnosti 12. februarja 
2006 podpisali Protokol prijateljstva med 
občinama Markovci in Samugheo; v ime
nu občine Samugheo župan dr. Emanuele 
Sanna, v imenu občine Markovci in v 
imenu župana Franca Kekca svetnik Karel 
Majcen. V njem je zapisano:

Podpisujeta ga v prepričanju, da prijatelj
ski odnosi med Slovenijo in Italijo služijo

blagostanju obeh narodov. Podpisujeta ga 
s spoznanjem, da takšni prijateljski odnosi 
spodbujajo bolj kakovostno in ustvarjalno 
sodelovanje med podeželskimi središči s 
podobnimi tradicijami in podobnimi raz
vojnimi potenciali v okviru mirne, prija
teljske in svobodne Evrope. Podpisujeta ga 
z namenom služiti tem ciljem z obojestran
skimi obiski in izmenjavah na kulturnem, 
izobraževalnem, športnem, gospodarskem, 
okoljskem in drugih področjih v dobro 
kakovostnega razvoja obeh lokalnih skup
nosti. S tem aktom dobre volje naj bo za 
vse čase položen trden temelj sporazu
mevanja, sodelovanja in prijateljstva med 
obema lokalnima skupnostma. K podpisu 
dokumenta o pobratenju med občinama 
Markovci in Samugheo se bo pristopilo 
ob ponovnem srečanju predstavnikov obeh 
mest v roku enega leta po podpisu te listi
ne, enkrat v kraju Markovci in drugič v 
kraju Samugheo.

Sam dogodek je vzbudil v italijanski 
lokalni javnosti in nacionalnih medijih 
veliko zanimanje ter zelo pozitiven in topel 
sprejem celotne skupine.

Karneval v Samugheu
Namen obiska na Sardiniji ni bil samo 

v podpisu Protokola prijateljstva, tem
več tudi gostovanje tradicionalnih pust
nih likov iz občine Markovci (Slovenije) 
na etnografsko obarvanem karnevalu v
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Samugheu. Skupina iz Markovcev je pred
stavila tamkajšnjim radovednim obisko
valcem paleto tradicionalnih pustnih likov, 
in sicer: številčna skupina korantov, ruša 
z gonjačem in pobiračem, kura, medveda 
in pokač.

Povorka s tradicionalnimi pustnimi liki 
iz Sardinije, na čelu z mamutzonesi, se 
vije po mestnih ulicah Samughea. Vsi 
nastopajoči se začnejo zbirati v dvorani na 
vrhu mesta, kjer lahko opazovalci sprem
ljajo priprave na pustno povorko. Že sami 
postopki oblačenja v tradicionalne maske 
so nadvse zanimivi. Nato gre zares, saj 
so nosilci njihovih mask vzgojeni v duhu 
tradicionalnega pustnega izročila. Njiho
vi nastopi prikazujejo oz. predstavljajo 
arhaično »dušo« Sardinije, ki se kaže v t. i. 
čaščenju kulta Dioniza. Po povorki se vsi, 
tako obiskovalci kot nastopajoči, zberejo 
na trgu, kjer se prične zabava in druže
nje. Pomešajo se mladi in stari, različni 
sloji ljudi. Vsi postanejo »enakovredni«. 
In kot poudarjajo snovalci televizijskega 
dokumentarca Kurent se vrača, smo vsi 
začudeni začutili in ugotovili, da sta Sar
dinija in Štajerska »popolnoma« enaki, 
celo identični deželi. Sardinija je hkrati 
svojevrsten časovni stroj, ki nas vodi h 
koreninam pustnih tradicij na Štajerskem, 
v našo lastno preteklost, kjer v zaprti, s 
tradicijo prežeti pokrajini, prebivalstvo še 
simpatizira s poganskimi božanstvi.

EU spodbuja evropska pove
zovanja

Dr. Aleš Gačnik iz ZRS Bistra Ptuj in 
župan občine Samugheo, dr. Emanuele 
Sanna, predsednik regije (kar pomeni 
Sardinije), ki bo postal tudi senator itali
janskega parlamenta, sta v svojih nago
vorih ob podpisu Protokola prijateljstva 
poudarila pomen te sklenitve za občini 
Markovci in Samugheo, za razvoj nadalj
njih odnosov med Slovenijo in Sardinijo 
kot tudi za razvoj novih programov EU. 
Angelo Deidda - Gigi ter Karel Majcen sta 
govorila predvsem o pomenu partnerstva 
na lokalnem nivoju in o pomenu kulturne 
izmenjave za obe lokalni skupnosti. Sicer 
pa Evropska unija spodbuja različne oblike 
povezovanj, kar naj bi prispevalo k zbliže
vanju evropskih mest, regij, narodov ter h 
krepitvi evropske zavesti. Ob gostovanju 
na Sardiniji smo se lahko ponovno pre
pričali, kakšno veliko moč imajo navidez 
krhke pustne tradicije pri povezovanju 
ljudi in razvoju lokalnih skupnosti v širšem 
evropskem kontekstu.

Besedilo in foto: 
Staša Cafuta, dr. Aleš Gačnik

Skupinska fotografija pred Mediteranskim muzejem mask v kraju Mamoiada na Sardiniji.

Skupina pustnih likov iz Markovcev na etnografski povorki karnevala v Samugheu.
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Skupina pustnih likov mamutzones na Fašenku v Markovcih leta 2003.
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Pobratenje z Markovci
SPORAZUM O PRIJATELJSTVU S 

SLOVENSKIM KRAJEM
Prevod članka, objavljenega v glavnem sardinskem dnevniku L'UNIONE

SARDA (11.2. 2006)
Karnevalska povorka antičnih mask, ki 

bo v nedeljo popoldan v Samugheu, ne bo 
le priložnost za občudovanje naših tradici
onalnih mask na enem mestu, temveč tudi 
za zapečatenje pobratenja med Samug- 
heom in Markovci, slovenskim krajem, 
čigar skupina mask prav tako sodeluje v 
karnevalu. Ta dva med seboj zelo odda
ljena kraja sta si zelo podobna, tako po 
gospodarstvu kot po tradiciji.

V nedeljo zjutraj pred začetkom priredit
ve bosta župan Samughea Emanuelle San- 
na ter župan slovenskega mesteca Franc 
Kekec podpisala Protokol prijateljstva, v 
katerem se oba župana zavezujeta, da bosta 
pospeševala sodelovanje in prijateljstvo 
med skupnostmi, zavedajoč se dejstva, da 
odnosi med Italijo in Slovenijo prispevajo 
k blaginji obojih ter da tovrstna prijatelj
stva spodbujajo sodelovanje med lokalnimi 
skupnostmi, podobnimi po tradicijah in

razvojnih možnostih v okviru svobodne in 
mirne Evrope.

Sporazum bo podpisan z namenom 
pospeševanja obiskov in izmenjav na kul
turnem, izobraževalnem, gospodarskem in 
naravovarstvenem področju na način, da 
bo to pripomoglo k razvoju obeh lokalnih 
skupnosti.

Ideja o pobratenju seje rodila po številnih 
srečanjih iz prejšnjih let med italijanskimi 
maskami mamutzonesi iz Samughea in 
slovenskimi koranti, gostov v zadevnih 
karnevalih. Pobudo je podal doc. dr. Aleš 
Gačnik, ljubitelj in strokovnjak za maske s 
področja Slovenije in Sardinije.

Protokol določa, da bo akt o prijateljstvu 
podpisan tudi v Sloveniji ob obisku dele
gacije iz Samughea, najverjetneje nasled
nje leto, ko se bo udeležila slovenskega 
karnevala.

Mariangela Deidda

Etnografsko društvo Korant Markovci

V OBJEMU MARKOVSKEGA FAŠENKA
V mrzlem zimskem času, ko je nekje 

blizu že čutiti pomlad, se duhovi radi 
vračajo na ta svet. Svojo jezo stresajo na 
najrazličnejše načine - mažejo s sajami, 
zahtevajo darila, poskušajo kaj ukrasti... 
A ljudje so verjetno kmalu ugotovili, da je 
z duhovi najmanj težav, če jim postanejo 
čim bolj podobni. Zato si na obraze nade
nemo maske, se preoblečemo v bolj ali 
manj stare cunje ali živalske kože, okitimo 
s pisanimi trakovi...

In tako nekako smo verjetno začeli z raz
ličnimi oblikami pustne kulture in tovrst
nega prazničnega življenja. In vsaj za eno 
stvar se nam občanom občine Markovci 
ni potrebno nikoli bati v smislu, ali se 
bo zgodila ali je ne bo. Seveda gre za 
navade, ki so povezane z našim fašenkom, 
ki preganja zimo ter vabi k sebi pomlad, 
toplino in ostale tozadevne pritikline. Da 
je ta koledarska šega pri nas že stalnica, ni 
potrebno posebej poudarjati in je postala 
pri nas že vsakoletni obred, ki bi se mu 
težko odpovedali. Še posebej člani Etno
grafskega društva Korant, ki praznujemo 
letos 15-letnico svojega obstoja, smo pose

bej ponosni na našo fašensko tradicijo in 
na vse, kar je z njo povezano. Vedno znova 
smo veseli in zadovoljni, če nam povorka, 
ki poteka iz Zabovcev proti Markovcem, 
uspe. In letos nam prav gotovo tudi je. Za 
uspešnost ne gre zahvala le našim članom 
in še posebej predsedniku društva Marjanu 
Bezjaku, ampak seveda tudi vsem nasto
pajočim, vsem domačinom, ki pokažejo 
svojo gostoljubnost, vsem društvom in 
seveda tudi sponzorjem, ki nam pomagajo 
k boljši organizaciji. Zato hvala vsem in 
vsakemu posebej.

In sama sem najbolj vesela, ko vidim, 
da obiskovalci in tudi nastopajoči znajo 
ceniti trud in delo vseh, ki so s prireditvijo 
povezani. Ko čutim, da se spleta nekaj, 
česar se ne da doživeti vsak dan ali denimo 
pred televizijo. Nekaj, kar je neponovljivo 
in je vsako leto malo drugače. Nekaj, kar 
s svojo preprostostjo in dobrim namenom 
ustvarjamo mi vsi. In prijeten občutek, 
da dogajanje v času fašenka ljudi pove
zuje in jim ponuja dobro razpoloženje, 
daje zagotovo pozitivno energijo. Ohranja 
dobro razpoloženje in prizadevanje, da se

Gemellaggio con Markovci
Patto di amicizia 
con nn paese sloveno
La sfilata delle maschere 
antiche che si terra do
ni e niča pomeriggio a 
Samugheo non šara solo 
foccasione per poter 
ammirare in una sola 
volta tutte le figure del 
n ostro carnevale tradi- 
zionale, ma anche per 
suggellare un gemellag
gio tra Samugheo e 
Markovci, paese della 
Šlovenia, le cui masche
re parteciperanno alla 
manifestazione; i due 
paesi, molto distanti tra 
di loro sono molto simili, 
sia nelTeconomia che 
nelle tradizioni. Domeni- 
ca mattina, prima della 
manifestazione, verra 
firm ato dal Sindaco di 
Samugheo, Emanuele 
Sarma, e dal Sindaco del
la cittadina Slovena, 
Franc Kekec, il protocol- 
lo di amicizia dove i due 
primi cittadini si impe- 
gnano a favorire la col- 
laborazione e V amicizia 
fra le comunita coscienti 
del fatto che i rapporti 
tra la Šlovenia e 1’Italia 
contribuiscono alla pro- 
sperita di entrambi e che 
amicizie come questa sti- 
molino una collaborazio-

ne tra centri provinciali 
con simili tradizioni e 
potenziali di sviluppo nel 
contesto di un’Europa li- 
bera e pacifica. II patto 
verra sottoscritto con 
fintenzione di favorire 
visite e scambi nel cara- 
po culturale, educativo, 
economico e di tutela 
delfambiente, in modo 
da portare sviluppo in 
entrambe le comunita lo- 
cali.

L'idea del gemellaggio 
e nata dopo i confronti 
che si sono avuti negli 
scorsi anni fra le ma
schere slovene dei Ku- 
rents ed i Mamutzones di 
Samugheo, ospiti nei ri- 
spettivi carnevali. La 
proposta e arrivata dal 
docente Aleš Gačnik, ap- 
passionato e studioso 
delle maschere slovene e 
sarde.

II protocollo stabilisce 
che fatto d’amicizia 
verra sottoscritto anche 
in Šlovenia, in occasione 
del viaggio che la delega- 
zione samughese fara, 
probabilmente, Vanno 
prossimo per p ar te cipa- 
re al carnevale sloveno.

Mariangela Deidda

naslednje leto prijetno spet ponovi.
In ko sem letos med zadnjimi zapuščala 

osrednji prireditveni prostor naše povorke, 
me je pred Zaf centrom ustavil starejši par 
in ogovoril z besedami: »Pri vas sva pa 
danes zares uživala.« Po govoru sodeč sta 
prihajala nekje iz osrednje Slovenije. Ob 
teh iskrenih besedah mi je postalo toplo pri 
srcu, zahvalila sem se in z mislijo, da smo 
marsikomu polepšali dan, odhitela v šotor, 
kjer so se prijetni trenutki nadaljevali.

Natalija Plohl, 
tajnica ED Korant
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Pred fasenkom v Stojncih, med njim in po njem

STOJNČANI - LJUDJE, KI VEMO, KAJ JE FAŠENK
Da, Stojnčani resnično znamo izkoristiti 

najbolj norčavi del v letu - fašenk, ki 
je naši občini tako rekoč doma. Da smo 
Stojnčani znani po kar petih velikih pust
nih skupinah, ni treba posebej omenjati. 
Kar pa je gotovo potrebno omeniti, pa 
je vzrok za druženje: velika povezanost 
prav vseh vaščanov, razumevanje in s tem 
nesebična pomoč med nami.

Vse priprave na štiridnevno rajanje se 
pričnejo že v začetku leta, meseca januar
ja, ko na KURENBALU izvolimo princa 
fašenka. Tako je bilo tudi letos. 21. janu
arja se je v gasilski dvorani zbralo kar 90 
parov, vaščanov željnih zabave in smeha, 
česar jim to večer vsekakor ni manjkalo. 
Skozi znano televizijsko igro Vzemi ali 
pusti so se predstavile vse letošnje pustne 
skupine, izvoljen je bil tudi princ. Letos si 
je to čast prislužil princ z imenom PRINC 
SLAVKO REPEK JAMSKI 1. Že isti večer 
je napovedal datum glavne vaške zabave 
in s tem razporedil tudi delo: izdelovanje 
duhov in krašenje vasi, polnjenje vaškega 
sodčka, kuhanje obrokov za maske ... In 
tako seje pričelo ...

V posameznih koncih vasi so pričele 
nastajati strukture, po večini na traktorjih 
in prikolicah. Možje so se zbirali dan 
za dnem, privijali vijake, zbijali deske, 
žagali ... Žene so pridno sedele za šival
nimi stroji ter krojile obleke, zraven tega 
pa moške oskrbovale s hrano in kapljico 
ruj nega. Najbolj brezskrbni so bili otroci, 
ki so se zraven prijetno igrali. Počasi se 
je po vasi začelo šušljati, kaj bo določena 
skupina predstavljala. Tega si prej seveda 
nismo želeli izdati. Na dvoriščih pa smo s 
časom že lahko videli nastajajoča vozila in 
skrivnosti so prišle na dan. Tako je zgornji 
konec vasi, oziroma Gorenšina, veselo 
plesal ob zvokih turbo folk glasbe, Siget 
se je navduševal nad španskim plesom 
flamenkom in bikoborbami, Jama je pred
stavljala avtohtono pasmo bio-pujskov, 
spodnji konec vasi, oziroma Dolenšina, 
so se odpravili na Havaje, zaselek Živalski 
vrt pa je predstavljal legendarnega Elvisa 
Presleya.

Komaj smo čakali na prvo povorko, ki 
je potekala v soboto v Markovcih. Zjutraj 
je bilo v vasi čutiti pravo pustno vzdušje. 
Iz hiš je vsepovsod dišalo po krofih in 
flancatih, v zraku pa je bilo čutiti veliko 
napetost. Vedno pogosteje se je že slišala 
troblja, vedno več hitenja gor in dol je 
bilo in okrog poldneva so skupine kljub

slabemu vremenu krenile na pot in že prvi 
dan požele uspeh. Prvo mesto je pripadlo 
plesalcem turbo folka, ostalih nagrad so 
bile deležne prav tako naše skupine.

Nadaljevalo se je v nedeljo s tradicional
nim ptujskim kurentovanjem, kjer so se 
z drugim mestom izkazali jamski pujski. 
Uspehi in obenem zadovoljstvo so nas 
gnali naprej, na dornavski in videmski 
fašenk, ki sta potekala v ponedeljek. Spet 
smo bili ponosni dobitniki prvih nagrad 
- bravo Stojnci!

Sledil je še zadnji dan rajanja - pustni 
torek, kjer so se vsi bolj ali manj maskirani 
domačini in obiskovalci že peto leto zapo
red, skupaj s princem na čelu, predstavili 
skozi vas. Tudi kurenti so eni izmed nasto
pajočih, ki jih je letos bilo največ do sedaj. 
To je tudi edina dodatna skupina pustnega 
sprevoda, saj Stojnčani ne prirejamo kar
nevala, ampak nekakšno praznovanje tudi 
za tiste vaščane, ki si morda karnevalov v 
okolici niso morali ogledati. Vsaka hiša, v 
kolikor ni bila prazna zaradi prevelikega

navala maskiranja, je ponujala pijačo, hra
no in seveda krofe.

Veseljačenje seje iz centra vasi - gmajne
- preselilo v gasilsko dvorano, kjer smo 
rajali in plesali še ure in ure. Zabava je 
trajala do polnoči, nato seje torek prevesil 
v pepelnično sredo - strogi post. Vasje bila 
na sredino jutro kot ubita. Nikjer ni bilo 
nikogar, le tišina in hladen mraz.

Tako je tudi danes. Kostume in strukture 
smo pospravili in spet pokazali vsakdanje 
obraze.

Resnično se Stojnčani znamo poveseliti 
in se za nekaj dni obleči v nekoga drugega
- v tisto, kar se mogoče nikoli ne bi. Vse
ga lepega je enkrat konec in tako smo 
danes spet na običajnih delovnih mestih, 
v službi, šoli itd. Vseeno pa se vedno radi 
poveselimo tudi čez leto, če ne na florja- 
novi nedelji, pa vsekakor na tradicionalni 
Aninski veselici.

Alenka Rožanc 
Foto: MZ
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Na pustni torek v Bukovcih

10. FAŠENK V BUKOVCIH
Priprave na fašenk se v Bukovcih vsa

ko leto začnejo dovolj zgodaj, da je do 
pustnega torka vse nared. V gasilskem 
domu izdelujemo rože iz krep papirja, 
ki se združijo v okras duh. Izdelujejo se 
broške, ki označujejo, kateri po vrsti je 
fašenk v Bukovcih. Številka 10 je bila 
izpisana letos.

Veseli smo, da se v naši vasi dogaja fašenk 
organizirano že celo desetletje. Predpustno 
vzdušje je prisotno domala v vsej vasi. V 
Vopošnici in Zgornjem koncu se vsako leto 
pripravljata dve večji pustni skupini, prvi 
so se predstavili kot mušketirji, drugi pa 
kot Mozarti. V obeh skupinah je vloženo 
ogromno prostega časa, dela in denarja. 
Vodilo nam je druženje med samo pri
pravo. Ugotavljamo, da se v takem številu 
kot ravno pred pustom in med njim med 
letom težko sestanemo. Spodnji konec in 
Kolamerci se vsako leto izredno izkažejo 
z gostoljubnostjo, saj poskrbijo za postre
žbo vseh udeležencev povorke. Pripravijo 
slastne krofe, flancate, slanike, piškote, 
obložene kruhke. Ne manjka dobrega vina, 
soka, čaja, kave. Ko greš po vasi, vidiš, da 
ima vsaka hiša svoj šank. Kar so skrbno 
pripravili, na ta dan zastonj ponujajo. Vem, 
da beseda hvala ne trga žepa, pa vendarle s 
strani organizatorjev, ponovno ste se izka
zali in zato hvala vsem. Vsako dobro deja
nje je prav gotovo nekje zapisano. Tudi v 
ostalem delu vasi poteka sodelovanje na 
fašenku. Saj vemo, daje potrebno na vsaki 
prireditvi določeno število ljudi, ki delajo, 
da stvari tečejo po začrtanih ciljih.

Malo pred samim pričetkom povorke smo 
ugotovili, da se je čez 20 skupin odločilo 
za udeležbo na naši povorki v Bukovcih. 
Večina skupin se vrača vsako leto (seveda 
v novi preobleki). Izredno sem bila vesela, 
ko mi je sovaščan povedal, da je preštel 
korante, prišli so kar 103. V povorki so 
koranti nastopili takoj za kopjaši. Povorka 
je potekala po ustaljeni poti z razliko, da 
smo letos pripravili zaključek prireditve 
v dvorani. Tu smo pogostili nastopajoče. 
Med samim dogajanjem se je komisija za 
ocenjevanje in dodelitev nagrad odločila, 
kako in komu. Prvo nagrado so prejeli 
Kremenčkovi TED Dravci - Soviče, drugo 
mesto Peki iz Prvencev, tretje mesto Nova 
vas - s Šturmovci, sledijo še Pobreške kure 
iz Pobrežja, Robini Hoodi z Destrnika, 
Višavski Škoti iz Male vasi, Cirkulančani 
s kolinami, Mali Mozarti iz glasbene šole 
v Dornavi. Nagradili smo tudi etnograf

sko skupino Orači - MoPZ Markovci. Po 
podelitvi nagrad pa je seveda sledilo nada
ljevanje veseljačenja in rajanja ob živahni 
glasbi. Veselilo se je preko 500 maskiranih, 
pa tudi obiskovalci v vsakodnevni opravi 
so uživali. Kot vsak običajni dan ima tudi 
pustni torek le 24 ur, zato je bilo v noči 
potrebno sneti pustno oblačilo, pomisliti 
na jutri in se spočiti. Ali morda že veste, v 
kaj se boste maskirali naslednje leto?

Ob koncu naj se v imenu KD zahva
lim vsem sodelujočim na povorki, PGD 
Bukovci za varnost, VO za sodelovanje 
pri izvedbi, članom TD iz Bukovec, vsem 
vaščanom in vaščankam, ki ste pomagali in 
sodelovali pri 10. fašenku v Bukovcih. .

Silva Pilinger, podpredsednica KD 
Foto: Martin Ozmec

Spomini na fašenk nekoč so še zelo živi
Čeprav smo se z datumom že oddaljili od fašenka v Bukovcih, bi rada nanizala 

nekaj strnjenih misli in spominov na pustni torek. Vaščani Bukovcev in okoliških 
vasi se radi spominjamo fašenkov izpred več let (30, 40 in več let), ki so se na veliki 
fašenk dogajali ravno v naši vasi.

V tistih časih so se maske oziroma larfe izdelale doma ali tudi že kupile v trgovini. 
Otroci smo pred fašenkom zrli v trgovini čez pult in si larfe ogledovali z upanjem, da 
bomo prepoznali maškore. Takrat so se ljudje namaskirali na pustni torek, z zakritim 
obrazom. Posebej smo bili pozorni na teto Solinko, ki seje obvezno vsako leto naše
mila, a nas je vedno znova pretentala s povsem drugačno larfo, kot si jo je kupila. 
Gledali smo, kdaj bo prišla, a ona je bila že zdavnaj med nami in nas že pocukala. 
Maškori so opravili obiske po hišah v vasi, zbiranje pri trgovini in v bukovskem 
bufetu pa seje začelo na veliki fašenk (pustni torek) v popoldanskem času. Zbrala se 
je vsa vas in iz vseh sosednjih vasi so radi prišli in dejali: "Saj smo vedeli, da bo tu 
v Bukovcih zopet pravi fašenk." Za tiste čase ni manjkalo različnih mask, mazačov, 
ciganov, rus, picekov, frajlic in korantov. Vsi so rajali ob zvokih harmonike do poznih 
večernih ur. Nekako tako kot danes, vendar z razliko, da je vse potekalo spontano, 
za svoje veselje in veselje drugih. Brez tekmovalnosti, le za svojo dušo si želel biti v 
preobleki koga drugega. Toda tega je že dolgo, dolgo ...
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CAS NORCU JE MIMO

Januarja so se članice društva podeželskih žena v gasilskem domu v Zabovci!/ zbrale na kuhar
skem tečaju.

Čas norčij je mimo in streznila nas 
je mrzla pepelnična sreda. Za približno 
leto dni bodo pogovore na temo fašenk 
zamenjale druge teme, morda letošnje 
občinske volitve, pa opravila na njivah in 
travnikih - tudi v Šturmovcih, kjer je delo 
svojčas dajalo ritem življenju našega kra
ja. Toda o tem kdaj drugič, morda tedaj, 
ko bomo Markovčani ponovno slovenski 
državljani.

Kmalu po novem letuje pogovor v gostil
nah, občnih zborih, v čakalnici zdravstve
ne ambulante in še kje, tekel le o fašenku. 
Z oznako strogo zaupno so v stojnski in 
bukovski dvorani, po skednjih in kolar- 
nicah, garažah in dvoriščih, pa verjetno 
tudi po domovih, dobivale svojo podobo 
neverjetne zamisli naših naj večjih vasi, ki 
še zdaleč ne presenečajo le obiskovalcev 
sobotne markovske povorke. Pa če smo 
že koranta tako poceni prodali tudi preko 
luže, naj idejni vodje omenjenih skupin 
razmislijo o čem podobnem. Le ceno naj

postavijo višjo!
Kar se fašenka tiče, so gospodinje prve 

povsem legalno strogi komisiji na ogled 
postavile pustne krofe. Pred tem so se za 
vsak primer še dobile v gasilskem domu 
v Zabovcih, izmenjale nekaj receptov in 
poleg dveh vrst krofov scvrle in spekle 
še druge pustne dobrote. V bistvu gospa 
Rošar, učiteljica kuhanja, ni povedala 
nič novega. Pa vendar! Valjanje testa in 
modelčki za rezanje so zgodovina. O tem, 
da mora biti kuhinja topla in segrete vse 
sestavine, kuhinjske krpe, pa še kaj, o 
tern so nas poučile naše mame. Če pa tri 
gospodinje pripravljajo krofe po povsem 
enakem receptu, pa verjemite, da bodo 
krofi povsem različni.

Ob pripravi krofov v Zabovcih je bilo 
namreč opaziti, da nekatere gospodinje 
mesijo v levo, druge v desno, nekatere 
uporabljajo kuhalnico, morda celo stroj, 
nekatere uporabljajo gladko, druge ostro 
moko. Gospa Rošarjeva je poudarila, kako

pomembno je vzhajanje testa, kroglanje 
in vzhajanje krofov, kako pomembna je 
temperatura olja. Morda boste menili, da 
smo pripravile izvrstne krofe. Kar se zuna
njega videza tiče, gotovo ne, pa saj poznate 
tisti pregovor: »Veliko babic, kilavo dete.« 
Tokrat je namreč krofe mesilo in kroglalo 
več kot trideset gospodinj. Prepričana sem, 
da se je potem vse od svečnice dalje cvrlo 
in peklo, nabirale so se izkušnje za pustni 
finale.

Sicer pa se vedno, ko mi krofi ne uspe
jo najbolje, spomnim besed priznanega 
slovenskega kuharja Ivana Ivačiča, ki je v 
Kuharski knjigi iz leta 1967 zapisal takole: 
»Izdelava krofov terja dobro moko in pre
cej vaje in znanja. Vendar ne obupajte, če 
vam prvič ne uspejo. Natančno preberite 
navodila in poskusite znova.«

Morda bi dodala le še tole: odkar je 
Kmečki mlin v Zabovcih na mali fašenk 
obiskal sam predsednik republike gospod 
Janez Drnovšek in bil očitno zadovoljen 
s kruhom in krofi, moramo priznati tudi 
vsi ostali, da smo tudi letos iz te moke 
cvrli dobre in lepe krofe. In naj se ob tej 
priložnosti zahvalim mlinu Korošec za 
sponzorstvo.

Tako, fašenk je mimo, tiinko smo dol 
zamazali do velike noči, žeja ne bo pre
huda, ker od streh še vedno visijo sveče. 
Oddahnili si bomo od preobloženih miz z 
rdečimi svinjskimi rebri, prekajenimi klo
basami in seveda krofi. Čas postaje!

Pa naj končam z zapisom, ki sem ga tudi 
našla v omenjeni kuharski knjigi, zapisal 
pa ga je pred 3600 leti neki egiptovski 
zdravnik na papirus: »Ljudje preveč jedo. 
Živijo pa samo od četrtine tega, kar poje
do, od treh četrtin žive zdravniki.«

Danica Tement 
Foto: Danica Tement, 

Darinka Meznarič, MZ

Naziv za naj krof občine Markovci za leto 2006je osvojila Brigita Krofe je ocenjevala tričlanska komisija: Marija Rošar, Bernarda
Cimerman iz Stojncev. Trafela in Darinka Meznarič.
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Svetovni dan civilne zaščite

ZLATI ZNAK NAŠEMU ŽUPANU FRANCU KEKCU
V začetku marca je bila v prostorih obč

ine Markovcih osrednja regijska slovesnost 
ob svetovnem dnevu civilne zaščite. Slav
nostni govornik na prireditvi je bil regijski 
poveljnik Drago Klobučar, slovesnosti pa 
seje udeležil tudi podsekretar z ministrstva 
za obrambo Janez Petrovič. Na prireditvi 
so bila za dolgoletno in aktivno delo na

področju civilne zaščite podeljena pri
znanja. Bronasti znak so med posamezniki 
prejeli Vladimir Gajser, Tatjana Knez in 
Rozalija Ojsteršek. Med organizacijami 
pa območna gasilska zveza Ptuj in prosto
voljna gasilska društva Borovci, Stoperce 
in Tržeč. Srebrni znak za 110 let delovanja 
je prejelo prostovoljno gasilsko društvo

Hardek, zlatega za 120 let delovanja pa 
gasilska društva Ormož, Jablane in Lov
renc. Zlati znak civilne zaščite je prejel 
tudi župan občine Markovci Franc Kekec, 
plaketa za posebne zasluge pa je bila pode
ljena prostovoljnemu gasilskemu društvu 
Biš za 130 let uspešnega delovanja.

MZ, foto: Martin Ozmec

Vodja policijskega okoliša opozarja

PREPREČUJMO VANDALIZEM SKUPAJ!
Razbijanje šip in uličnih svetilk, unič

evanje prometnih znakov, poškodovanje 
igral na otroških igriščih, pisanje po ste
nah - grafiti, prevračanje smetnjakov; vse 
to je le nekaj odklonskih pojavov, ki jim s 
skupno besedo pravimo vandalizem.

Vsa dejanja imajo skupno lastnost poško
dovanje oziroma uničenje stvari. To je 
postal del našega vsakdana, ki se je iz več
jih mest preselil tudi na podeželje in pred
stavlja poleg neposrednih posledic v okolju 
tudi večjo posledico na splošnem počutju 
občanov. Zaradi tega se ljudje v okolju, 
v katerem živijo, počutijo ogrožene, kar 
vsekakor vpliva na kvaliteto njihovega 
življenja ter medsebojne odnose.

Vandalizem je tudi kaznivo dejanje, ki 
ima za posledico materialno škodo, ki jo 
mora žal najprej poravnati oškodovanec. 
Če pa je poškodovana ali uničena javna 
dobrina, pa za povrnitev škode plačujejo 
vsi prebivalci določene lokalne skupnosti. 
Škode, ki nastane na večjih kulturnih in 
naravnih dobrinah ter tudi na kvaliteti živ
ljenja ljudi, pa ni mogoče povrniti.

Storilci teh kaznivih dejanj velikokrat

uidejo brez kazni, ravno tako ne povrnejo 
materialne škode. Miselnost določenih lju
di, ki zaradi osebnih vzrokov ne naznanijo 
kaznivih dejanj oz. ne povedo za storilce, 
pa preprečuje zmanjšanje števila ter posle
dično tudi odpravo teh dejanj.

Pri tem je dobro izpostaviti tri primere, ki 
so se v preteklem letu zgodili na območju 
občine Markovci. V prvem primeru gre za 
večkratno poškodovanje skupnega objekta 
v Zabovcih, ki je bil zgrajen in urejen z 
velikim trudom in odrekanjem domačinov. 
V drugem primeru gre za poškodovanje 
avtobusnih postajališč, ki dajejo zavetje 
predvsem otrokom in starejšim ob čakanju 
na avtobus. Tretji primer je poškodovanje 
več prometnih znakov na območju celotne 
občine, ki so bili poškodovani z objestno 
vožnjo mladostnikov. Posledice bi lahko 
bile v vseh primerih zelo hude. Ne upamo 
si zamisliti poškodbe, ki bi jih lahko zado- 
bili otroci na razbitem steklu in kovinskih 
delih avtobusnih postajališč. Ob odstranitvi 
prometnih znakov pride do sprememb pro
metnega režima, kar ima lahko za posle
dico prometne nesreče. Nazadnje pa sama

materialna škoda, ki jo vrača vsak občan 
občine Markovci, saj bi sredstva iz skupne 
blagajne lahko izboljšala kvaliteto življe
nja na drugih področjih, ne pa odpravljala 
nepotrebno škodo.

Zato je treba skupaj odkriti vzroke takš
nega ravnanja in ustvariti razmere, v kate
rih vandalizma ne bo več. Poskrbimo za to 
v svojem okolju, pokažimo drugim, da smo 
boljši, posvetimo se otrokom in mladini 
ter jim omogočimo ustvarjalno mladost na 
drugačen način.

Ob storjenih dejanjih pa ne smemo stati 
ob strani, kot da to ni naše in se nas ne 
tiče.

Opozorite tiste, ki uničujejo stvari, naj 
prenehajo s početjem, če pa mislite, da tega 
ne bodo upoštevali, o dejanju obvestite
policijo na št.:

- 113 Operativno komunikacijski center,
- 080 1200 anonimni telefon,
- 02 780 91 00 Policijska postaja Ptuj.

Marjan Vrbnjak, 
vodja policijskega okoliša
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Nova Slovenija Markovci

OKROGLA MIZA Z MINISTROM MAG. JANEZOM
DROBNIČEM

Minister Janez Drobnič v spremstvu vodje kabineta Petre Tomažič in povezovalca programa 
Alena Saliltoviča

Svetniška skupina N Si Markovci in obč
inski odbor NSi Markovci sta v sodelo
vanju z ministrstvom za delo, družino 
in socialne zadeve v torek, 7. februarja 
2006, v župnijski dvorani v Markovcih 
pripravila okroglo mizo na temo med
generacijskih odnosov. Glavni gost je bil 
podpredsednik NSi in minister za delo, 
družino in socialne zadeve mag. Janez 
Drobnič.

V začetku okrogle mize so se s kratkim 
kulturnim programom spomnili slovenske
ga kulturnega praznika, nato pa je prisotne 
pozdravil predsednik občinskega odbora 
NSi Markovci Franc Rožanc, ki je povedal, 
da si v občinskem odboru zelo prizadevajo, 
da bi bili naši občani bolje seznanjeni 
s programom ekonomskih in socialnih 
reform, s katerimi želimo doseči večjo 
socialno pravičnost, več delovnih mest in 
bolj transparentno porabo proračunskih 
sredstev ter blaginjo za vse. Ljudje želijo 
odgovore na vprašanja, kot so izvajanje 
družinske politike, socialna varnost, delo
vna razmerja in pravice iz dela, položaj 
invalidov, delo in zaposlovanje na črno.

V nadaljevanju okrogle mize je minister 
Janez Drobnič govoril o medgeneracij
skem sodelovanju. Povedal je, da lahko 
slednje razdelimo v tri dele, ki jih je pona
zoril z drevesom. Korenine po njegovih 
besedah predstavljajo starejšo populacijo, 
ki ni več delovno aktivna, deblo družbe pa 
je delovno aktivna populacija, od katere je 
v veliki meri odvisna uspešnost naroda. V 
krošnjo drevesa j e umestil tiste, ki šele zač
enjajo živeti in se izobražujejo za poklice, 
torej mlade. Po ministrovih besedah je 
za obstoj slovenskega naroda potrebno 
sodelovanje vseh delov drevesa oziroma 
generacij hkrati.

V svojem nagovoru se je dotaknil tudi 
odgovornosti vsakega posameznika in 
kako je le-ta pomembna za sodelovanje 
med generacijami.

Minister za delo, družino in socialne 
zadeve mag. Janez Drobnič tako poudarja: 
»V zadnjem času sem postal pozoren na 
vse večkrat izraženo mnenje, kako so stari 
v breme mladim, bolni zdravim, brezpo
selni zaposlenim in nenazadnje so otroci 
breme staršem, ti pa postajajo breme drug 
drugemu. Rezultat takega razmišljanja je 
manj zakonov, manj otrok, več brezposel
nih in več nepreskrbljenih starih, invalid
nih ali kako drugače prizadetih. Preseneča

me, da smo postali tako egoistična družba, 
v kateri vsak poskrbi le zase, ostali pa ga 
ne zanimajo oziroma se odgovornost za 
neurejene zadeve prenaša na skupnost, v 
kateri smo vsi in nihče odgovorni. Uveljav
lja se pravilo “najprej jaz”, potem pa dolgo 
nič in šele nato se menimo za svet okrog 
sebe. Seveda, če ostane še kaj časa, denarja 
in volje. Kakšna družba postajamo? Smo 
odgovorna ali neodgovorna družba? Kje 
je odgovor? V odnosih, v odgovornosti! 
Beseda odgovornost nas v svoji korenini 
obvesti, da ima odgovornost nekaj skupne
ga z odgovorom, odgovor pa z govorom. 
Odgovornost je jasna osebna zavest, da 
smo kot osebe v nenehnem pogovoru z 
drugimi, da pričakujemo odgovore na svo
je besede in da moramo drugim odgovoriti. 
Človek je odgovoren takrat, ko se zave, 
koliko je v življenju odvisno od njegovega 
osebnega svobodnega odločanja, koliko 
lahko stori dobrega ali slabega zase in za 
druge, za skupno blaginjo in za družbeno 
življenje. Kdor misli, da njegov prispevek 
nima nobenega pomena in da od njega ni 
domala nič odvisno, se rad izogiba svoji 
odgovornosti.

Prepričan sem, da če bi se vsak posamez
nik zavedal svoje osebne odgovornosti, 
bi v naši družbi ne bilo nikogar, ki bi bil 
drugim v breme. Zato je potrebno govoriti 
o odnosih, o medgeneracijskih odnosih, 
ki so temelj kvalitetnega preživetja tako 
mlade kakor tudi stare generacije. Podlaga 
pa je odgovornost - govor in odgovor. Naš 
sad so naši otroci. Vsi smo odgovorni za to, 
da bodo zaželeni, da bodo zdravi in da jih 
bo veliko. To je edino zagotovilo, da bomo 
mi dostojno preživeli.«

Po končanem ministrovem predavanju o 
medgeneracijskem sodelovanju so prisotni 
ministru postavljali vprašanja. Zanimale so 
jih predvsem spremembe, ki jih prinašajo 
načrtovane reforme ter kje bodo te naj
globlje posegle v socialo. Vprašanja so se 
nanašala tudi na spremembe na področju 
delovne zakonodaje, aktivne politike zapo
slovanja in pokojninskih reform.

Darko Meznarič 
Foto: Janez Liponik
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60. OBČNI ZBOR PGD BOROVCI

Dobitnika zlatih plaket Anton Črešnik in Franc Puc v družbi poveljnika in predsednika PGD 
Borovci Martina Zamude in Marjana Misloviča ter župana občine Markovci Franca Kekca.

V soboto, 18. februarja, smo se gasilci 
zbrali na 60. letnem občnem zboru. Na 
začetku sta nam mlada harmonikarja 
zaigrala poskočni melodiji.

Predsednik društva Marjan Mislovič je 
pozdravil vsa prisotna društva in vašč
ane, botra Petra Matjašiča in Janka ter 
Elizabeto Mislovič. Predsednik je imel 
tudi posebno čast pozdraviti župana Fran
ca Kekca in svetnika Zvonka Črešnika. 
Izvoljeno je bilo delovno predsedstvo, ki 
je nadaljevalo z delom občnega zbora. 
Poročili predsednika Marjana Misloviča 
in poveljnika Martina Zamuda sta nanizali 
kar nekaj pomembnih dogodkov in del 
v preteklem letu. Na gospodarskem in 
operativnem področju je bilo opravlje
nega veliko dela. Posebno čast pa smo 
gasilci izkazali našima dvema veteranoma 
Francu Pucu in Antonu Črešniku za njuno 
60-letno prostovoljno delo v našem dru
štvu. Včlanila sta se takoj po ustanovitvi. 
Ogromno sta naredila pri samem začetku 
gradnje novega gasilskega doma. Anton 
Črešnik je bil dolga leta tajnik v društvu 
in prvi pisec kronike društva. Franc Puc je 
vrsto let vestno opravljal delo gospodarja. 
Za humano 60-letno delo sta prejela pri
znanje in zlato plaketo PGD Borovci. Tudi 
mlajši veterani »začetniki« so dobili svoja 
priznanja v zahvalo za njihovo delo. Za

delo, vztrajnost, požrtvovalnost ter trdno 
voljo vseh gasilcev v našem društvu se 
sedanji upravni in nadzorni odbor iskreno 
zahvaljujeta. Zahvala tudi občini Mar
kovci za finančno pomoč, ki jo gasilci 
zelo cenimo. Cenjeni so tudi prispevki in 
dela naših vaščanov, ki nam skozi vsa ta 
leta pomagajo in naredijo veliko dobrega.

Hvala tudi aktivu kmečkih žena Borovci, 
ki nam je v predpustnem času pripravil 
sladke dobrote.

V mesecu juliju bomo proslavili 60- 
letnico društva, na katero ste že sedaj vsi 
vabljeni.

Martin Zamuda, poveljnik PGD 
Foto: Martina Zamuda

PGD Bukovci

VETERAN, GASILEC IN TOVARIŠ STANKO VESELIČ
Biti gasilec je čast in prostovoljna nuja, 

še posebej, če si operativec. In prav takšen 
je bukovski gasilec veteran Stanko, ki je

Stanko Veselič

na minulem občnem zboru domačega 
društva prejel visoko gasilsko odlikovanje 
za izredne zasluge na področju gasilstva.

V gasilske vrste je Stanko na prošnjo 
takratnih gasilcev stopil leta 1970. Prvih 
začetkov in trdega dela v društvu se še zelo 
dobro spominja, saj se takrat društva niso 
financirala na takšen način kot dandanes. 
Da je društvo doseglo današnjo raven, je 
bilo potrebno marsikaj postoriti - zlasti 
vložiti veliko svojega prostega časa.

Stanko Veselič je PGD Bukovci kot pred
sednik vodil skoraj dve desetletji. Za svoje 
zasluge v društvu je dobil naziv častnega 
predsednika, od leta 1990 pa je gospodar 
društva. V času njegovega predsedovanja 
seje v Bukovcih zgradil gasilski dom, ki je 
pred kratkim dobil še lep prizidek (večna
mensko dvorano), kjer se lahko Bukovčani 
srečujejo ob različnih priložnostih. Dva 
mandata je Veselič poveljeval markovske

mu gasilskemu sektorju. Pa da ne boste 
mislili, da je seje skliceval po pošti ali po 
telefonu. Ne, ne. Vsakega, ki je bil na sejo 
vabljen, je obiskal kar s svojim mopedom 
in ga osebno povabil na sejo. Poleg že 
omenjenega pa je tudi predaval in vzgajal 
gasilski kader, daleč naokoli pa je bil tudi 
znan kot gasilski sodnik. Sodeloval je tudi 
v raznih odborih krajevne skupnosti. Vsi, ki 
ga poznamo, vemo, da brez njega ni minila 
niti ena sama akcija. In prav to njegovo 
prostovoljno požrtvovalno delo potrjujejo 
plakete in priznanja, ki jih je prejel na obč
inskem, medobčinskem in celo državnem 
nivoju. Gre za priznanja civilne zaščite in 
gasilskih organizacij.

Stane, vsi gasilci ti želimo še veliko zdra
vih let. Spoštujemo te!

Ivan Golob
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Nova vas

GASILSKO-VAŠKI DOM DOBIVA KONČNO PODOBO
Prvo soboto in nedeljo v marcu smo 

gasilci PGD Nova vas pripravili delovno 
akcijo ometavanja vaške dvorane. Nanjo 
smo se temeljito pripravili, želeli pa smo si 
le lepega in ne preveč mrzlega vremena.

Ker nam je delo lepo steklo, smo se 
razdelili na dve skupini in del udeležen
cev akcije je prešel na urejanje platoja 
pred samo dvorano in gasilskim domom. 
Navozili smo približno 200 m3 gramoza, 
ga poravnali in povaljali. V nedeljo ob 12. 
uri smo akcijo z velikim zadovoljstvom 
zaključili, saj nam je uspelo veliko delo 
- ometali smo 350 m3. Prav lepa hvala tudi 
Ivanki in Haniki, ki sta poskrbeli, da nismo 
bili lačni, in vsem, ki ste si »prisvetli«, da 
nismo bili žejni. V akciji je sodelovalo 28 
Novovaščanov, dva člana PGD Bukovci 
in šest članov čebelarskega društva Mar
kovci.

Kot že mnogokrat smo tako gasilci kot 
vaščani dokazali, da nam prostovoljno 
delo ni tuje, da smo še vedno pripravljeni 
žrtvovati čas za skupno dobro. Skozi tri 
leta gradnje smo to že velikokrat tudi 
dokazali. V prvi fazi gradnje - gradnja 
gasilskega doma - smo z lastnim delom 
prispevali približno 13.500.000,00 SIT, 
kar je za našo ne ravno veliko vas vse
kakor ogromen prispevek. Kljub temu da 
smo veliko delali, smo po vasi pobirali še 
prostovoljne prispevke in na ta način zbrali 
še dodatne 3.000.000,00 SIT. V novograd
njo smo vložili tudi sredstva od prodaje 
starega gasilskega doma. Za 4.200.000,00 
SIT je stari gasilski dom kupila Občina 
Markovci za potrebe režijskega obrata, ki 
objekt uporablja kot garaže.

Nov gasilski dom je že opremljen in od 
sredine lanskega leta so vseljeni vsi prosto
ri, ki so bili na razpolago. V nove prostore 
smo se tako vselili PGD Nova vas, Čebe
larsko društvo občine Markovci, Društvo 
podeželskih žena občine Markovci, Konje
niški klub Nova vas in vaški odbor Nova 
vas. Vsa društva imajo na razpolago sejno 
sobo, čajno kuhinjo in sanitarne prostore.

Življenje in delo je na zadovoljstvo vseh v 
domu že steklo. V letih, ki so še pred nami, 
pa se bomo še povezovali, sodelovali ter na 
ta način dokazali, da vložen trud in denar 
nista bila zaman. Pred štirimi leti je bil naš 
gasilsko-vaški dom eden od štirih večjih 
občinskih projektov, ki naj bi se končali 
v tem mandatnem obdobju. Novovaščani 
upamo, da bo res tako. Ob tem je seveda 
treba poudariti, da brez razumevanja in

podpore župana občine Markovci Franca 
Kekca in seveda denarja tako velikega pro
jekta v naši vasi ne bi mogli izvesti. Čeprav 
smo zelo pridni in prizadevni, brez velikih 
finančnih sredstev ne gre.

Ker imamo trdno podporo vaščanov, srč
no upam, da nam bo zastavljene cilje 
uspelo uresničiti. Člani gradbenega odbora 
pa se še posebej zavedamo, daje pred nami 
naporno in delovno leto in upamo, da ne bo 
prekratko. Pa naj naštejem večja dela, ki so 
še pred nami za dokončanje vaške dvorane. 
To je oblaganje stropov, polaganje talnih 
oblog in keramike v sanitarijah, oprema 
sanitarij, centralno ogrevanje, fasada na

Predsednik AMD Markovci Martin Zamuda

gasilskem domu in dvorani, asfaltiranje 
parkirišč in platoja pred objektom ...

Gasilski domovi so bili desetletja sre
dišče kulturnega in družabnega življenja 
na vasi. Tradicije in vrednot, ki sojih skozi 
desetletja gojili in ustvarjali naši dedje 
in očetje, nikakor ne smemo zanemariti. 
To dolgujemo njim, sebi in rodovom, ki 
pridejo za nami. Od nas samih pa je v 
veliki meri odvisno, kakšna je prihodnost 
slovenskega podeželja in kakovost življe
nja na vasi.

Konrad Janžekovič, 
predsednik gradbenega odbora 

Foto: MZ

Avto moto društvo Markovci deluje že 
skoraj 50 let.

Potem ko je društvo pred dobrim letom 
zaradi bolezni izgubilo dolgoletnega in 
prizadevnega predsednika, so na čelo dru
štva izvolili Martina Zamudo, ki prav tako 
uspešno nadaljuje delo društva. V leto
šnjem letu nameravajo obnoviti svoje dru
štvene prostore, aprila bodo pripravili ano
nimno testiranje o znanju cestnoprometnih 
predpisov, sodelovali bodo pri organizaciji 
prireditev v domači občini, ob začetku 
novega šolskega leta pa bodo ponovno 
poskrbeli za varno pot otrok v šolo.

Besedilo in foto: MZ

V prostovoljni delovni akciji v Novi vasi je sodelovalo blizu 40 krajanov.

Avto moto društvo

V NAČRTU OBNOVA PROSTOROV
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Prosvetno društvo Prvenci - Strelci

PROSLAVA OB KULTURNEM PRAZNIKU

Utrinek s proslave

Kulturnih prireditev v Prosvetnem dru
štvu Prvenci - Strelci je bilo v zadnjih 
letih kar nekaj. Vsako leto organiziramo 
praznovanje materinskega dne, ki bo letos 
18. marca, kjer se predstavijo predvsem 
najmlajši vaščani, kulturni program pa 
popestri tudi ostale prireditve v Prosvet
nem društvu Prvenci - Strelci ter v ostalih 
društvih na vasi.

Precej let je minilo, odkar je bila v Prven
cih zadnja proslava v počastitev državnega 
praznika. Letos smo se odločili, da bomo 
takšno proslavo izvedli v okviru Dnevov 
kulture, ki so se pričeli z igro Vinka 
Moderndorferja Mama umrla dvakrat v 
izvedbi gledališke skupine KUD Franceta 
Prešerna Videm. Društvo je organizacijo 
proslave v počastitev Prešernovega dne 
zaupalo Domnu Zveru, ki se je naloge 
resno in uspešno lotil. Prireditev je bila, 
prazniku primerno, v znamenju Franceta 
Prešerna.

Proslava je potekala v dvorani Vaškega 
doma v Prvencih v soboto, 11. februarja, 
ob 19. uri. Pričela se je z odpeto himno 
v izvedbi Darje, Mojce, Julije in Katice. 
Skozi prireditev smo spremljali Prešernovo 
biografijo, ki nam jo je Simon predstavil v 
treh delih, in sicer pesnikovo otroštvo ter 
mladostno obdobje, zrelo ter pozno obdo
bje. Vsakemu delu biografije so sledile 
recitacije, ki so časovno sovpadale s pred

stavljenim obdobjem.
V eni uri, kolikor je 
trajala prireditev, so 
se odrecitirale nasled
nje pesmi: Slovo od 
mladosti (Domen),
Povodni mož (uprizo
rili so ga Julija, Dejan,
Katja), Sonetni venec 
in magistrale (Sandra), 
prva in četrta Gazela 
(Mojca), Prosto srce 
(Nina), Pevcu (Samo) 
ter del Zdravljice 
(Mojca, Simon, Sašo).

Težko pa si predstavljamo prireditev brez 
glasbe, in daje tudi tokrat nismo pogrešali, 
so poskrbeli Beno z izvedbo pesmi En 
starček, nepogrešljivi Ljudski pevci, prvič 
pa se je, s pesmijo Smo deklice mlade 
vesele, predstavil tudi vaški otroški zborč
ek (Anja, Sergeja, Mateja, Janja, Petra) 
pod vodstvom Bernarde Kukovec.

Nastopajoči so odigrali tudi kratek odlo
mek iz Linhartovega dela Zupanova Mic
ka. Dejan, Domen, Julija, Sandra, Samo, 
Marsel, Darja in Katica so nas pošteno 
nasmejali v petminutni izvedbi omenje
nega dela. Le-to so zaključili z »ohcetjo« 
in plesom, ki pa ga brez nastopa Francija, 
Samota in Mitja, članov sekcije Harmoni- 
kaši, prav gotovo ne bi bilo.

Celotno prireditev je v ozadju scene 
spremljal tudi dr. Prešeren (Sašo), ki smo 
ga skozi prireditev videli večkrat in je, 
prav na koncu, odrecitiral še zadnjo kitico 
Zdravljice.

Vaščani Prvencev, Strelcev ter Novega 
Jorka so se prireditve udeležili v velikem 
številu, kar je samo še dodatna motivacija 
in zadovoljstvo tako za organizatorje kot 
nastopajoče ter pokazatelj, da smo tudi 
v Prvencih in Strelcih ter Novem Jorku 
kulturni in kulture željni.

Za konec pa samo še povabilo na takšne 
in podobne prireditve, ki se bodo v našem 
društvu prav gotovo še dogajale. Pa veliko 
kulture polnih dni!

Besedilo in foto: Katja Kovačič

Proslava KD Bukovci in DmoM

PROSLAVILI PREŠERNOV DAN
Tako kot po vsej Sloveniji smo se tudi 

v naši občini odločili, da ob slovenskem 
kulturnem prazniku organiziramo krajšo 
proslavo.

Člani Društva mladih občine Markovci 
in Kulturno društvo Bukovci smo se dogo
vorili, da združimo moči in letos skupaj 
pripravimo nekaj, s čimer bomo obeležili 
spomin na našega naj večjega poeta dr. 
Franceta Prešerna. Proslavo smo pripra
vili osmega februarja, za kraj izvajanja pa 
smo si tokrat izbrali večnamensko dvorano 
Bukovci. Sklenili smo, da naša proslava ne 
bo temeljila samo na Prešernovem ustvar
janju, pač pa bomo dali možnost tistim, 
ki se v naši občini na kakršen koli način 
ukvarjajo z umetnostjo.

In tako smo program pričeli z vsem dobro 
znano Prešernovo Zdravljico, ki je prav

prijetno zvenela s pomočjo MoPZ Markov
ci. Za Zdravljico so se nam pevci moškega 
zbora predstavili s še dvema svojima pes
mima. Nato so se nam pridružili mladi, 
ki igrajo kakšen instrument, slišali smo 
lahko kitaro, flavto, dve dekleti sta se nam 
predstavili v skupni točki s harmonikama, 
kar tri dekleta pa so istočasno zaigrala na 
klavir. Da pa nismo poslušali samo igranja 
instrumentov, nam je Anja Hameršak pre
brala pesem, katere avtorica je ona sama.

Seveda pa smo bili zelo veseli, ko so se 
na naše povabilo odzvali tudi vaški pevci 
iz Bukovcev.

Seveda pa se za takšno priložnost spod
obi, da ima tudi slavnostnega govornika. 
To vlogo smo letos dodelili gospodu Karlu 
Majcenu, na koncu pa je nekaj besed obč
instvu namenil tudi župan Franc Kekec.

Nikakor pa v celoti nismo pozabili na 
Prešerna, človeka, ki mu je ta dan name
njen. In tako smo skozi celotno proslavo 
prebirali verze iz njegove pesmi Slovo od 
mladosti, kar pa je bila tudi rdeča nit naše 
proslave.

Marsikdo se je pritoževal, da se vse 
odvija samo v Bukovcih. V DmoM imamo 
člane iz vsake vasi, zato smo sklenili, da 
ne moremo vseh prireditev imeti samo v 
Markovcih, pač pa bomo v bodoče prire
jali prireditve v vseh naši vaseh. Nikar se 
ne jezite, če smo bili tokrat v Bukovcih, 
mogoče pa bo že naslednja naša prireditev 
prav v vašem kraju.

Alenka Petrovič, 
predsednica DmoM
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Gostovanje v Berlinu - 2. del

ŽELIJO SI ŠE VEČ TAKŠNIH GOSTOVANJ
Po 180 km vožnje od Dresdna do Ber

lina smo po nekajkratnem napačnem 
zavijanju v Berlinu s pomočjo satelitske 
navigacije (GPS) ob 16.30 ustavili točno 
pred iskanim naslovom.

Po nekaj minutah iskanja smo našli tudi 
predstavnika naših gostiteljev in posprem
ljeni s polko (Na Golici, seveda) odšli proti 
stavbi, kjer smo prespali naslednji dve 
noči. Ta stavba je bila po drugi svetovni 
vojni center za begunce, ki so prihajali 
večinoma iz vzhodnih držav.

Po namestitvi v sobe smo opravili najprej 
nujno tuširanje, saj smo opravili 1100 km 
dolgo pot, kar je trajalo dolgih 20 ur (s 
postanki in ogledom Dresdna) in smo bili 
vsi tega zelo potrebni. V kuhinji so nas že 
čakali organizatorji, ki so nam izrekli bese
de dobrodošlice, se predstavili in povedali, 
da so zelo veseli našega obiska in da bodo 
po domače poskrbeli za nas (za obroke). 
In res je nekaj ljudi kuhalo in peklo tista 
dva dni, da nismo bili lačni in žejni. Za 
slednje ni bilo strahu, saj smo imeli v avto
busu pravo skladišče različnih dobrot, ki 
smo jih po potrebi prinesli v naše bivalne 
prostore.

Po izreku dobrodošlice smo člani FD 
Markovci opravili vajo, ki so jo budno in 
kritično spremljali člani MPZ Markovci, 
nato pa so se oglasili godci, ki jih v obeh 
društvih ne manjka, z nami pa so bili tudi 
člani ansambla Tik Tak, kar je prispevalo 
k temu, da seje pesem in glasba slišala do 
poznih večernih oziroma zgodnjih jutra
njih ur.

Naslednje jutro so nekateri imeli nekaj 
težav pri vstajanju, vendar je po obilnem 
zajtrku vse minilo. Takoj po seznanitvi z 
aktivnostmi za ta dan smo odšli na pano
ramski ogled Berlina. Dobili smo celo 
slovensko vodičko, ki je s svojim načinom 
predstavljanja za njo pomembnih stvari 
poskrbela, da smo se iz srca nasmejali, 
včasih pa tudi bili nekoliko presenečeni 
ob njenih komentarjih. Ogledali smo si 
letališče, ki je bilo zgrajeno v času vla
davine Adolfa Hitlerja. Izvedeli smo, da 
ima Berlin eno naj večjih zavetišč za živali 
v Nemčiji in v Evropi, si ogledali ostan
ke berlinskega zidu, ki je nekoč ločeval 
Berlin in celotno Nemčijo na vzhodni in 
zahodni del, videli prvi semafor v Evropi, 
Brandenburška vrata, kip boginje Vikto
rije, na koncu pa so pevci MPZ zapeli v 
cerkvi, ki smo si jo ogledali. Na žalost 
jih je kljub mojemu nasprotovanju eden

izmed skrbnikov cerkve prekinil, saj bi v 
nasprotnem primeru zapeli še kakšno. Rav
nanje tega skrbnika me je presenetilo, saj 
sem bil že v različnih cerkvah po Evropi, 
kjer so z veseljem skrbniki in obiskovalci 
poslušali naključno zborovsko petje. Od 
vodičke smo izvedeli celo, koliko kokoši, 
mačk, psov in drugih živali ima doma, 
med naštevanjem le-teh pa je omenila tudi 
svojo taščo (kasneje še nekajkrat), vendar 
vedno v podobnem kontekstu. Po skupnem 
ogledu smo se še individualno sprehodili 
po nakupnem središču Berlina, kjer so 
nekateri (bolj dekleta) kupili kakšen kos ali 
dva garderobe, velika večina pa je vstopila 
tudi v enega največjih erotičnih muzejev v 
Berlinu Beathe Uhse.

Ob 18. uri smo se odpeljali, po besedah 
predsednice slovenskega društva, ki nas je 
povabilo, v veliko dvorano, nato pa se je 
izkazalo, da je to le dvoranica za kakšnih 
150 ljudi. Vsi, ki smo se pripravljali za 
nastop, smo od mesta, ki ima 3,5 milijona 
prebivalcev, pričakovali veliko dvorano in 
vsaj 1000 gledalcev, vendar jih je bilo kar 
nekaj manj.

Ko smo se vrnili v naše prostore, smo še 
pojedli dobrote iz našega »skladišča«, ker 
je bila večerja po nastopu precej skromna,

nato pa zapeli nekaj pesmi, zaigrali nekaj 
skladb in odplesali nekaj plesov. Nekateri 
so se odpravili tudi v raziskovanje nočnega 
Berlina in se vrnili šele krepko po 24. uri.

Naslednji dan nas je čakalo še samo 
pakiranje, slovo od organizatorjev in že 
smo bili ob 12. uri v avtobusu na poti proti 
domu. Pot domov je bila časovno precej 
krajša, saj smo naredili le tri krajše postan
ke, po mnenju nekaterih še tega ne bi bilo 
treba, precej časa pa nas je spremljal tudi 
sneg, na poti pa tudi nismo imeli organizi
ranega nobenega ogleda. V Markovce smo 
prispeli v jutranjih urah.

Na koncu lahko zapišem še to, da smo 
člani FD Markovci in člani MPZ Mar
kovci bogatejši za eno izkušnjo več in da 
se bomo, če bo le priložnost, na podo
bno gostovanje še odpravili, saj takšne in 
podobne izkušnje prispevajo, da se člani 
različnih društev, ki se ukvarjajo sicer z 
zelo podobno ljubiteljsko dejavnostjo, med 
seboj bolje spoznajo in stkejo vezi, ki so 
nujno potrebne za medsebojno poznava
nje, razumevanje in podporo ob njihovem 
prizadevanju za ohranjanje naše kulturne 
dediščine.

Predsednik FD Markovci 
Milan Gabrovec
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NAŠ MIKI
Naš Miki junak, ni bedak. 

Glavni je pri hiši, ni pa vojak.
Postaven je mačkon, 

z repom v zraku se sprehaja. 
Ko pa ga zagleda mačka, 
ji vedno Miki reče Tačka.

To bita njegova prva je ljubezen, 
ki se še ni končala, 

le je za nekaj časa zaspala. 
Zdaj se je prebudila 

in Mikiju poljub na lice podarila.

i/Tv/veM^,clw^■o^la^

/nafeafetie- A/rv

i^SAVin/.%ds^/yrrv<y ArcMxvtiu?vafv a/tu tv

SJunzafvSUst tomtr JhAl jur

'jdl/jha/ /|unmiW /ml /tov rtslo' /yX>K/.%čvl(iuu- w

/TM, Ml- /ZAlwv-7XV.%ijvnv /SV At-

/vtc/ iai&SrdL /pftUmi/z.
cVfl/U/lUU ^Urtd/niŽ-

'b.b

Barbara Šmigoc
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KUD Markovski zvon

PO USPEHU K USPEHOM ...
Prav takšen cilj smo si ob začetku leta 

2006 zadali člani in članice Kulturno 
umetniškega društva Markovski zvon, ki 
smo že zelo delovno posegli v drugo pol
ovico pevske sezone.

Navdušenje za ustvarjanje novih ciljev 
in idej je zagotovo uspešni tradicionalni 
božični koncert, ki je, kot že vsa leta do 
sedaj, izzvenel konec meseca decembra v 
naši farni cerkvi. Vaje in skrbi so nam bile 
povrnjene z močnim aplavzom in zahvalo,

Najbrž se je že marsikateri starš kdaj 
znašel v situaciji, ko svojemu otroku ni 
znal razložiti kakšne snovi, ali mu mogoče 
ni znal pomagati pri domači nalogi. Če 
ste tudi Vi eden izmed teh, se lahko obr
nete na DmoM, kjer vam bomo z veseljem 
pomagali. Kako?

V našem društvu, ki ga sestavljamo pred
vsem mladi študentje, smo se odločili, da 
bomo vsak teden organizirali brezplačne 
urice pomoči.

Kako pa to zgleda? Vsak petek med 16. in 
18. uro smo člani omenjenega društva na 
razpolago v prostorih OS Markovci, kjer 
bomo dve uri nudili brezplačne inštrukcije 
vsem, ki jih potrebujejo. Pomagamo pri 
predmetih, kot so angleščina, matematika, 
slovenščina, naravoslovje, najbrž pa bi 
znali pomagati še pri katerem drugem 
predmetu, če bi kdo to potreboval.

ki pa je bila v prvi vrsti namenjena naše
mu pridnemu, vestnemu in vsestranskemu 
predsedniku društva Darku Meznariču. 30. 
decembra je tako potekal že 11. božični 
koncert zapovrstjo. Zapeli smo širok izbor

pesmi, predstavile pa so se štiri od petih 
sekcij društva. Kot glavni smo se predsta
vili pevci Mešanega cerkvenega zbora pod 
vodstvom Ernesta Kokota, člani Vokalne 
skupine KOR z Bojanom Zelenjakom na 
čelu, kot vedno so zapeli tudi najmlajši

Že po prvih treh tednih lahko trdimo, 
da smo se odločili za pravo stvar. Seveda 
nas je bilo najprej malo strah, ali bo sploh 
odziv na to ali ne. Ampak že ko smo prvič 
prišli v šolo, smo si oddahnili, saj smo 
ugotovili, da nam učencev ne bo primanj
kovalo.

Torej, če vaš otrok potrebuje kakršnokoli 
učno pomoč, ga kar mirno pripeljete na 
naše Brezplačne urice pomoči vsak pet
ek med 16. in 18. uro v OŠ v Markovce. 
Veseli bomo vsakega.

Dodatne informacije pa dobite na 031/ 
648-968 (Alenka).

Alenka Petrovič, 
predsednica DmoM

Zvončki pod vodstvom Alenke Rožanc in 
ob kitarski spremljavi Gregorja Zmazka 
ter pevci Jutranje zarje z vodjo Janezom 
Zmazkom. V dokaj hladni cerkvi nam je 
bilo prijetno toplo, saj nas je grela misel, 
da prepevamo novorojenemu Detetu v ča.st, 
nam in obiskovalcem pa v veselje.

Le-teh je bilo letos nekoliko manj kot 
sicer, a so odhajali zadovoljni z našega 
nastopa, kar je v imenu vseh izrazil gospod 
župnik Janez Maučec.

In tako po uspehu nadaljujemo k uspe
hom ... Z novim letom seje zboru pridru
žilo nekaj novih, predvsem mladih pevcev, 
ki so se navdušili nad petjem cerkvene in 
posvetne glasbe. To nas zelo veseli, saj 
vemo, da petje v Markovcih ne bo zamrlo.

Po kratkem oddihu smo spet pričeli vadi
ti. Vaje so namenjene še boljšemu petju 
pri sv. mašah ter pripravam na bližajočo se 
pevsko revijo. Konec marca pripravljamo 
tudi vsakoletni občni zbor društva, na kate
rega ste že sedaj vljudno povabljeni.

Da pridno vadimo vsaki teden v društve
nih prostorih, velja ne samo za mešani 
zbor, temveč tudi za mlajše Zvončke, ki si 
po koncertu niso takoj odpočili.

Točno 1. januarja smo namreč imeli čast 
peti pri živih jaslicah v Postojnski jami. 
Čeprav nam datum, ki so nam ga določ
ili, ni najbolj dišal, smo se na novega leta 
dan skupaj z nekaj starši in gospodom 
župnikom utrujeni odpeljali proti Postojni. 
Ogledali smo si jamo - edino v Sloveni
ji, skozi katero je speljana železnica. Za 
vrhunec smo zapeli v Koncertni dvorani 
skupaj z znano slovensko pevko Eldo 
Viler in njeno hčerko Ano Dežman pred 
množico obiskovalcev in božične melodije 
so donele po celotni jami. Nastop si bomo 
zapomnili za vedno, saj je resnično doži
vetje peti med živimi angelčki, ovčkami, 
"pod milim nebom”.

Člani KUD Markovski zvon se trudimo 
in verjamemo, da delo in vaje niso zastonj. 
Zraven petja nas vežejo še skupna prijatelj
stva - prav zaradi tega lažje sodelujemo in 
z veseljem zapojemo.

Alenka Rožanc 
Foto: Darko Meznarič

BREZPLAČNE URICE POMOČI
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PROSVETNO DRUŠTVO PRVENCI - STRELCI

Utrinek s prireditve Od setve do peke

V soboto, 26. januarja, je bil občni 
zbor Prosvetnega društva Prvenci - Strel
ci. Občnega zbora se je zraven velikega 
števila članov (prisotnih je bilo kar 82 % 
članov) udeležila tudi večina predstavni
kov sorodnih društev v občini Markovci, 
svetnik Zvonko Črešnik ter župan Franc 
Kekec.

Na občnem zboru so potekale volitve bla
gajnika. Blagajniška delaje do maja 2005 
opravljal Peter Kovačič, maja pa je dela 
prevzela Brigita Drevenšek. Občni zbor 
kot najvišji organ društva je Drevenškovo 
soglasno potrdil za blagajničarko.

Društvo je bilo v preteklem letu zelo 
aktivno: organizirali smo praznovanje 
materinskega dne, pohod po Halozah, 
žetev z naslovom »Od setve od peke«, 
pustno skupino »Prvenski dimnikarji«, 
v juniju smo se podali na enodnevno 
ekskurzijo »Spoznajmo dravsko dolino«, 
organizirali smo izdelovanje duhov ter ob 
božičnih praznikih izvedli otroško delav
nico, na kateri so otroci okrasili novoletno 
drevesce.

Člani društva so nastopili na sedemnaj
stih zunanjih prireditvah, med drugim tudi 
v Kicarju na prireditvi Kicar poje in igra, 
kjer so se predstavili ljudski pevci in godci. 
Sekcija Koranti pa se je udeležila karne
valov v mestih Beluno (Italija), Batasze 
(Avstrija), Rovinj (Hrvaška), miklavževa- 
nja v Egesdorfu (Avstrija), dvakrat pa so 
nastopili tudi na Pohorju. Prav na občnem 
zboru pa se nam je prvič predstavila novo
ustanovljena sekcija Harmonikaši.

Tudi dela v letu 2005 ni zmanjkalo. Naj

večjo investicijo je predstavljalo prekritje 
strehe na Vaškem domu. Dela so se pričela 
kmalu po poletju in so v večini že končana. 
Zaradi vremena še ni bilo mogoče dokonč
ati vetrolova ter dimnika. Tudi dokončanje 
le-teh pričakujemo kmalu. Za občinska 
sredstva, namenjena prekritju Vaškega 
doma, se najlepše zahvaljujemo g. županu 
Francu Kekcu. Še pred prekritjem pa je 
bilo potrebno opraviti nekatera dela, kot 
na primer ureditev tlakov na severni strani 
dvorane. Ob adaptaciji je bilo opravljenih 
veliko prostovoljnih ur vaščanov - članov 
društva, za kar se vsem najlepše zahvalju
jemo.

Načrtov za tekoče leto ne manjka: za 
nami je že prvi projekt Dnevi kulture, ki

je bil uspešno izveden (proslavo ob slo
venskem kulturnem dnevu ste si že lahko 
ogledali na kabelski televiziji), za nami je 
tudi že pust, na katerem smo v karnevalih 
sodelovali s pustno skupino Prvenski peki, 
pričenjajo pa se že prve priprave na praz
novanje materinskega dne.

Tudi dela nas čaka še kar nekaj: prioriteta 
je vsekakor dokončanje prekritja strehe, 
upamo pa tudi na nova proračunska sred
stva, s katerimi bomo nadaljevali adaptaci
jo vaškega doma, ki je nujno potrebna.

Na koncu pa naj vse občane povabim, 
da si ogledate novo spletno stran našega 
društva, ki se nahaja na spletnem naslovu: 
www.prvenci.si.

Besedilo in foto: Katja Kovačič

10 LET KONJENIŠKEGA KLUBA

Konjeniški klub iz Nove vasi 
pri Markovcih v letošnjem letu 
praznuje 10. obletnico ustano
vitve.

Klub vodi Anton Kekec, ki si že 
vsa leta delovanja prizadeva za 
obujanje starih kmečkih običajev 
in navad. Poleg tega, da pre
vozi s konjsko vprego postajajo 
vse popularnejši, zlasti na poro
kah ali prireditvah, pa konjeniki 
iz Nove vasi v sodelovanju z 
vaškim odborom in društvi vsako 
leto uspešno izvedejo tudi košnjo 
po starem ljudskem izročilu. Ob 
božiču in novem letu konjeniški 
klub razveseli otroke, saj po vasi

Praznovanje bo zagotovo zanimivo

s konjsko vprego pelje Božička, 
še posebej pa otroci pridejo na 
svoj račun, ko je sneg, kajti takrat 
vprežejo tudi sani.

Sicer pa si Konjeniški klub iz 
Nove vasi v vseh desetih letih 
svojega delovanja prizadeva za 
ohranjanje čiste narave. Vsako 
leto sodelujejo na spomladanskih 
čistilnih akcijah, na levem bregu 
Drave so uredili tematsko spreha
jalno pot, ki se začne pri gostilni 
Palaska in konča na Borlu, za 
učence osnovne šole Markovci 
pa že nekaj let organizirajo nara
voslovni učni dan.

Besedilo in foto: MZ
V začetku marca so se člani in članice konjeniškega kluba zbrali 
na občnem zboru.

19



LIST IZ MARKOVCEV Marec 06

ŠOLSKE STRANI

PROSLAVA OB SLOVENSKEM 
KULTURNEM PRAZNIKU

Od železne ceste sta odpeli učiteljici Nataša in Natalija - vedno za 
akcijo.

Desno: Anja Hameršak je zelo čutno predstavila Prešernovo pesem 
Nezakonska mati.

IIP"™®®1''

TOUR D FAŠENK

fiM™ ■
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Športna ekipa z ročno izdelanim košem
Zobke radi čistimo - otroci iz vrtca in vzgojiteljice

Ta mlajši na povorki - v pričakovanju nove telovadnice
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RAJANJE V ŠOTORU NA PUSTNI PONEDELJEK

Moraš biti lep in to je to! Simpatični Lucija in Sara. A nam prišli od kdovekje.

Hip-hopovci v akciji Vedno nasmejana in živahna učiteljica Nataša. Le kaj želi Mozart 
Jaka v ozadju ...?
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NOV ZAGON ŠPORTU ALI SPET NAPREJ PO STAREM?
Veliki gradbeni stroji in tovornjaki že 

nekaj časa na gradbišču večnamenske 
športne dvorane Markovci pri OŠ Mar
kovci ne ropotajo več. Umaknili so se obrt
nikom najrazličnejših vrst, ki prav v teh 
dneh hitijo s svojimi zadnjimi pogodbenimi 
izvedbenimi deli.

Mogoče je prav čas med pripravami za 
slovesno otvoritev in predajo objekta svoje
mu namenu primeren za nekoliko širšo 
osvetlitev problematike športa naše občine. 
Zelo pozitivna je ugotovitev, da je splošen 
pospešen razvoj naših krajev v obdobju od 
formiranja samostojne občine zaobjel tudi 
to področje. V tem razvojnem obdobju so 
bila v športno infrastrukturo vložena velika 
sredstva, ki so z vidika možnosti in pogojev 
bistveno zvišala standard, če na šport gle
damo kot enega od pomembnih dejavnikov 
kvalitete bivanja slehernega našega obč
ana. Športni parki v Zabovcih, Markovcih, 
Bukovcih, Novi vasi, Prvencih, Borovcih 
in Stojncih nudijo različno paleto možnosti 
rekreativnega ali tekmovalnega ukvarjanja s 
športom. Z večnamensko dvorano v Bukov
cih in bodočo dvorano v Markovcih pa se 
bodo te možnosti še razširile, predvsem 
možnosti ukvarjanja z njimi tudi v poznih 
jesenskih, zimskih in zgodnjih pomladnih 
mesecih.

Žal je v isti sapi možno dodati, če za

kriterij vzamemo zasedenost teh objektov, 
da trenutni materialni infrastrukturni objekti 
v določenih vaseh celo presegajo njihove 
realne potrebe, saj so le-ti večidel leta prazni 
in sami sebi namen. Zato je možno nekoliko 
podvomiti, da so bila vložena javna sredstva 
porabljena racionalno. Očitno vlaganja niso 
posledica neke skupne pametne načrtovane 
športne politike, pač pa bolj društvenega 
lobiranja, po načelu, da pač vsaka vas mora 
imeti svoj športni park, čeprav ga v resnici 
potrebuje malo ali nič. S takšno politiko, 
ki ni politika, se mogoče res dvigne ugled 
kašnemu občinskemu svetniku, k samemu 
razvoju športa pa to pripomore malo ali 
nič. Kje torej iskati vzroke, da pospešenega 
razvoja na infrastrukturnem področju ne 
spremlja tudi pospešen razvoj v kadrih, pro
gramih, številu mladih športnikov, številu 
odraslih rekreativcev, napredovanju naših 
(nogometnih) ekip?

Tudi dejstvo, da so se sredstva, namenjena 
programskim aktivnostim v društvih, vsako 
leto realno povečevala in so v primerjavi 
s sredstvi, ki so jih bila društva deležna 
še v bivši skupni občini Ptuj, neprimerno 
večja, pa vse to razen redkih izjem (napre
dovanje ŠD Stojnci v trejo slovensko ligo) 
ni prineslo večjega napredka v organizacij
skem, strokovnem in programskemu smislu. 
Trenutnemu modelu organiziranosti športa

v občini je mogoče očitati preveliko raz
drobljenost, pomanjkljivo strokovno delo z 
mladimi, enostranskost v smislu ponudbe 
programov za ženske in tretje življenjsko 
obdobje, predvsem pa je izkupiček glede na 
vložena sredstva premajhen.

Nova večnamenska dvorana bo velika pri
dobitev za vse njene glavne uporabnike, naši 
najmlajši, otroci iz vrtca, ki do sedaj praktič
no niso imeli nobenega pokritega prostora, 
v katerem bi se lahko odvijala normalna 
gibalna vzgoja, ga bodo zdaj dobili. Tudi 
temelje osnovnošolske športne vzgoje bo 
mogoče postaviti na nove temelje, oprema 
stare šolske telovadnice je bila tako skrom
na, da se velikega deleža učnega načrta 
preprosto ni dalo izvajati. Prihranili bomo 
nekaj sredstev, ki jih ustvarimo s potovanji 
na šolska športna tekmovanja, saj jih bomo 
lahko organizirali tudi sami.

In društveni del športa s tremi vadbenimi 
prostori, ki jih ponuja nova telovadnica, 
in še s starotelovadnico, ki bo še vedno na 
voljo, bi zares moral biti dovolj za kvali
teten pokriti športnega prostora za prav 
vse članske in mladinske selekcije domačih 
društev. Nova športna dvorana naj ne bo 
samo izvor dobrih materialnih pogojev, pač 
pa tudi obveza za racionalnejšo in boljšo 
organiziranost športa.

Robert Bezjak

MASAŽA - PRIVILEGIJ ALI BOJ PROTI BOLEČINI?
Prepogosto se zgodi, da je prav bolečina 

tista, ki nas pripravi do tega, da mora
mo zase nekaj narediti. Za masažo se na 
splošno odločimo takrat, ko bolečine niso 
več blage in nam onemogočajo normalno 
delo.

Ponavadi je tako, da si maserja izberemo 
naključno, če imamo srečo, naletimo na 
takega z 'zlatimi rokami'. To pomeni, da 
bo maser glede na pogovor in na simpto
me znal izvesti pravo terapijo, tj. uporabiti 
prave terapevtske prijeme in olje. Treba je 
priznati, da bi za maserja bilo dosti lažje, 
če bi pacient šel k zdravniku in bi mu ta 
predpisal vrsto masaže, še zlasti takrat, ko 
gre za težave, ki se pogosto ponavljajo (npr. 
obolenja hrbtenice, za katera je potrebna 
rentgenska slika). Vendar je pri nas praksa 
drugačna, veliko je še nedorečenega in po 
izkušnjah vidim, da se tudi sami zdravniki 
na tem področju ne znajdejo najbolje.

In kako masaža deluje na telo? Delovanje 
masaže občutimo preko našega čutilnega 
organa, kože, ker se v njej in pod njo nahaja
jo živčni končiči. S povečanjem toplote kože 
masaža stimulira vazomotorično aktivnost 
v koži, to pomeni, da se krvne žile širijo. 
Iz istega razloga se pred masažo priporoča 
topla kopel. Ko nekaj časa masiramo, koža

postane lepo rožnato-rdeča, šele takrat vidi
mo, da smo dosegli dobro prekrvavitev, 
strokovno rečeno, povečan lokalni pretok 
skozi kožo, ki bo prispeval dodaten premik 
krvi v področje, ki je bilo prej slabše pre
krvavljeno in na takšen način izboljšal stanje 
kože. Uporaba masaže v primeru brazgotin 
zmanjša možnost nastanka kaloida (predho- 
no kopičenje veziva v področje brazgotine), 
zmanjša pretirano brazgotinjenje v mehkih 
tkivih, ki se nahaja neposredno pod mestom 
masaže. Masaža stimulira živčni sistem in 
povzroča relaksacijo ter zmanjšuje nespeč
nost. Osebe, ki so redno masirane, jim stres 
in depresivno stanje ne pride do živega. To 
je pravzaprav namen masaže. Kot je splošno 
znano, je za dobro stanje telesa potrebno 
zdravo živeti, tj. uživati zdravo hrano in se 
dovolj gibati. K temu dodajam še masažo 
celega telesa vsaj enkrat na mesec. Šele v 
kombinaciji naštetega bi po mojem mnenju 
lahko rekli, da smo zase nekaj naredili. Pre
pričajte se sami in na svoji lastni koži!

Tudi športnikom je potrebno zagotoviti 
kvalitetno športno masažo, ne glede na to, 
ali se s športom profesionalno ukvarjajo. 
Potrebno je tudi poudariti, da je vrhunski 
rezultat v kateremkoli športu brez ustrezne 
masaže nemogoče doseči. V svoji prak

si opažam, da so v najslabšem položaju 
športniki, ki trenirajo pri klubih, ti jim pa 
masaže, ki je pri razvoju športnika tako 
pomemben faktor, torej zadnji, pri katerem 
bi se varčevalo, masaže ne omogočijo, ker 
pač ni dovolj sredstev. Iskreno rečeno tudi 
volje in znanja, ki bi odpiralo vrata v uspe
šnejšo prihodnost, največkrat ni. Kakorkoli 
že, če se bomo Slovenci v prihodnje želeli 
hvaliti z izjemnimi rezultati, bodo vsi tisti, 
ki se ukvarjajo z vzgojo najmlajših, morali 
v proces treniranja vključiti tudi masažo. Iz 
izkušenj mi je znano še bolj zaskrbljujoče 
dejstvo, namreč daje zelo malo takih šport
nikov, ki so se prenehali ukvarjati s športom, 
pa po končani športni karieri nimajo zdrav
stvenih težav. Pogosto gre za izrabljene in 
deformirane sklepe, nepravilno držo, braz
gotine in zatrdline, ki vedno bolj bolijo. Vse 
to pa pogosto zaradi nepravilne oskrbe v 
času aktivnega treniranja.

Šport za ceno zdravja, hvala lepa. Pa naj 
vsak sam razmisli, če se mu splača na dolgi 
rok. Zdravje je še vseeno na vrhu vrednot 
posameznika, zato naj bo tudi masaža pri
vilegij za vse!

Janko Puc, maser
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UTRINKI Z LETOŠNJEGA PUSTOVANJA V OBČINI MARKOVCI
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